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Arstas KSM skrotas 
Trots svarta siffror i Postens budget finns inga pengar att flytta den till Tba 

• Posten redovisade forsta 
^ ^ v a r t a i e t i ar ett tydligt positivt 

resultat. Samtidigt liar ledning
en stoppat de varsta overdrif-
terna fran Grabes tid. Man 
trodde att tiden nu skulle vara 

^^\ne for mer genomtankta och 
mindre panikartade beslut om 
Postens framtid. 

SS ar det kanske ocksa - men 
fragan ar hur det star t i l l inom 
Posten Produktion. 

I g r u n d e n fe l 
Norrkopings- och Arsta / 
Tbaprojekten ar i grunden fel, 
avskydda av manga och eko-
nomiskt tvivelaktiga. Trots 
detta genomfors nu projekten 
under ordnade former och de 
lokala parterna forsoker att 
gora det basta mojliga utifran 
de forutsattningar som galler. 

Projekten gar nu in i det mest 
kritiska skedet, nar Tomtebo-
das volymer ska foras over t i l l 
Arsta och det darefter bara 
fmns en terminal inom hela 10-
19 och 60-62. 

I detta lage valjer Produk
tions ledning att riva upp den 
lagda budgeten for Stockholm 
forar 2004 och krava ytterliga-
re besparingar. Enligt vad 
Fc/cA/He/Z/erfarhandlardet om 
krav pa minst 50 miljoner. Det 
slutliga beloppet ar inte klart 
nar detta nummer av tidningen 

gar i tryck. 

" F r a m t i d " 
Forra varen fattades ocksa be
slut om klumpens "framtid". 
Hela Stockholms och Mellan-
sveriges klump ska sorteras pa 
Tomteboda. Trots denna kon-
centration, som innebar Sveri-
ges storsta klumpsortering, 
finns inga pengar t i l l vettig 
produktionsutrustning. 

Tomteboda ska sortera klum-
pen i en halvmanuell paketsor-
teringsmaskin fran 1984, sam

tidigt som den storsta och mo-
dernaste KSM:en i Natet skro
tas. Ni laste ratt! Produktions 
ledning overvagernu att skrota 
Arstas KSM som togs i drift Sr 
2000! 

P l a n C 
Pack och personal pa Tba tviv-
lar nu alltmer pi att ledningen 
har tankt sig en framtid for 
Tba:s klumpsortering. Risken 
bedoms som stor for att de har 
en plan C gdmd bakom ryg-
gen. /Red 

Den 5 juli stannar Arstas KSM. Om Produktions ledning fir som de vill si kors den till skroten 
istallet for att installeras pi Sveriges storsta klumpterminal. Tomteboda. 

P R E S S T O P ! ! 
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'^Det ev iga g n u g g a n -
det och po le randet" 

• Ja. sa var varen har igen och somma-
renstar fordorren. Allehanda aktiviteter 
tar fart som en forberedelse infor den 
sasong som v i alia serfram emot. En del 
agnar sig at tradgarden andra plockar 
fram sina parlor i form av diverse 
fortskaffningsmedel. Sjalv, agnar jag sa 
har ars, mycket tid at m in ogonsten 
namligen baten. Manga t immar gar at 
t i l l o l ika atgarder men framfor al l t t i l l 
vaxning och polcr ing. Och bast som j ag 
star dar och gnider slar mig tanken; tank 
om jag skulle strunta i det har sisyfosar-
betet och bara sjosatta anda och sorglost 
agna mig at nojet att segla och vistas i 
skargarden. Vad skulle handa da? Ja, i 
borjan skulle det val fungera ratt bra 
men om nagra ar skulle forfallct komma 
igang och efter ytterliggare nagra ar 
skulle nog flytetyget se ratt bedrovligt 
ut. 

G n i d a o c h g n u g g a 
Da slar mig ytterligare en tanke, det har 
iir j u precis vad en del av det fackliga 
arbetet gar ut pa: att dagligen och stund-
l igengnida , gnuggaoch underhalla. For 
det ar faktiskt sa aven om alia inte mar
ker det att vara positioner naggas i kan-
ten dagligen och stundhgen. De fdrsiim-
ringar av vara arbetsforhallanden som 
arbetsgivaren standigt utsatter oss for 
kan liknas v i d den erosion som vind , 
vatten och sol utsatter allt pa var j o r d 
tor. Men for t i l l fal let kanns det som att 
undcrhallct inte r ik t ig t kan halla samma 
takt som de nedbrytande krafterna. 

F b r f a l l e t a c c e l e r e r a r 
V i underhaller och gnider pa men for-
fallet accelererar. Arbetsmil jon forsam-
ras pa en rad punkter, mer buller, storre 
triingsel, samre arbetstider och farre 
mojl ighetcr t i l l arbetsvariation. Den 
goda arbetsplatsen: var den bara liippar-
nas bekiinnelse, det verkar j u sa for 
kejsaren star dar spritt sprangande na-
ken och det ar ingen imponerande syn. 
Den goda arbetsplatsen mals ner t i l l 
damm av de ekonomiska kvarnhjulen. 
Det bl i r narmast patetiskt att fdrsoka 

bedriva projekt med den inr iktningen. 
Man har pa huvudkontoret sorglost 
agnat sig at satsningar pa framtiden med 
hjalp av dyra konsulter som sedan visat 
sig sla heh fel. N u ska v i betala kalaset 
genom diverse hogst tvivelaktiga struk-
turprojekt. Strukturprojekt som v i fack
liga starkt ifragasatt nyttan av. Bade vad 
det galler den direkta arbetsmiljon i e t ^ ^ 
brett perspektiv och de ekonomiska 
vinsterna. 

D o m s o m s y n a r 
V i ser nu att v i har fatt ratt pa bada^;^ 
punkterna. Den kreativa bokforingen 
har antingen genomskadats eller inte 
g iv i t de pengar man hoppats pa. Annars 
hade man formodligen inte stallt nya 
stora budgetkrav pa Stockholm. M e d en 
sadan ledning behover v i inga fiender 
och knappast nagra konkurrenter; det 
gar at skogen i alia fal l . Ber t i l Ni lsson -
din oslagbara hand tycks bara innehalla 
lankor. D u bedriver ett hogt spel men 
ibland finns det dom som synar. 

V i gnider ofdrtrutet pa i hopp o m att 
kunna motverka fdrfallet. O m v i inte 
hade var svarta, absurda humor hade v i 
formodligen lagt oss ner for lange sen. 
Men var kansla for det absurda h a l l e j ^ N 
oss vid l i v . Och precis som v id varrust-
ningen av baten sa minns man dom 
stunder som anda gor det modan vart! 

Janne Gebring 
Janne Gebring dr vice 

ordforande i Arstaklubben. 

2 



T e r m / n a F A C K T U E L L T 3/2004 Ett minnesord 

W Det f inns l iksom inget anna t 
Ti l l m i n n e t a v J o s e f L u n d e l l , 1 9 2 6 - 2 0 0 4 

N A R J O S E F L U N D E L L 1 9 8 8 intervjua-
des i tidningen Postis, en personaltid-
ning tor davarandc Sollentuna region, 
och han tick fragan om Posten. svara-
de han, efter nastan 50 ars anstallning 
och 38 ar som facklig fbrtroendeman, 
"Jag dlskar Posten, del iir hara sd. " 

Det var sa det var, och fortfarandc 
^ a r , for manga av oss. 

V i fxjds till jordcn for att arbeta; 
dct arbctc, som, skrcv Maxim Gor-
kij, ar det mest lustfyllda nast efter 
en kvinnas famntag. 

^9 V i tar vid, dar generationen fore 
oss siapptc tagct, och torsoker sa 
gott vi kan att fora uppdraget en bit 
framat. 

F O R O S S S O M A R B E T . A R I P O S T E N 

idag, ar detta inte alldeles cnkclt. 
V i alskar Posten och dct arbetc 
som vi har att uttora - och just 
darfbr ar vi sa torbannade, rentav 
forbittradc, over dct som de har 
gjort med vart fbrctag och vart 
arbete under det senaste decenniet. 

Nar Josef intcrvjuades 1988 hade 
den har utvccklingen redan boijat. 

f ^ N a r han fick fragan om "Vad dr 
det sdmsta med Posten? " namnde 
han "alia dessa olika kampanjer 
som man drar igdng" och "alia 

^^omorganisationer av olika slag". 
^ ^ D e t skulle bli an varre och ungefar 

samtidigt som Josef gick i pension 
kom dct stora drapslaget med bolagi-
seringen av Posten och ornregleringcn 
av postmarknadcn. V i som pratadc 
med honom efter bans pensionering 
vet hur bckymrad han var over ut
vccklingen och att han delade var 
ilska over det som skcdde. 

J A G T R A F F A D E J O S E F forsta gangen 
kring 1970, nar han, som han sager i 
inleryjun. Jick sin fdrsia fasla tjdnst i 
Posten. som xf pa brevbiiringskonto-
ret i Djursholm. Han kom da fran 
jarnvagspostcn. I samband med post-

nummerreformen 1968 lades stora 
delar av jaamviigsposten ner och han 
fick da i likhct med manga andra gd 
Hand. Niir han kom till oss hade han 
manga ars facklig verksamhet bakom 
sig och han blev snart ordforande i 
Tabyklubben. 

J A G V A R P A D E N T I D E N bara drygt 
tjugo ar och politiskt aktiv langt ut pa 
vanstcrkanten och jag hade nyligcn 
borjat mitt fackliga arbctc. Jag var 
forstas otalig och oslipad, som alia 
unga manniskor, politiskt skarp i mina 
omdomen, kritisk till dct mcsta. (F-n 
vet forrcstcn om inte mycket av den 
har beskrivningcn stammer in pa mig 
an idag!) 

Men, jag tycktc redan da ocksa 
mycket om dct fackliga basarbctct. 
Det langsiktiga gnetandct. som manga 
ganger ger resultat torst pa sikt, och 

ibland inte alls. 
Det som gor mig sa glad nar jag sa 

har efterat tanker pa Josef ar att han 
respcktcrade mig - trots att vi i manga 
avseenden var sa olika till person och 
hade skilda asikter i viktiga fragor -
och tog fasta pa det som vi hade ge-
mcnsamt och kunde gora tillsammans. 

J A G A R O V E R T Y G A D O M att vi 

hade samma uppfattning om vad 
som ar det vasentliga i det fackliga 
uppdraget. Vi kom diirfor att arbe
ta nara ihop - och framgangsrikt 
skulle jag vilja pasta - i Tijbyklub-
bens styrclsc fram till 1984, da han 
blev ordforande tor Sollentuna rc-
gionklubb och jag tog over efter 
honom som ordforande i Taby. 

Vad dr nieningen med live! for 
dig?, fragar intcrvjuarcn Josef 
1988. 

- Ibland nar dct iir motigt och 
kiirvt sa undrar man vad dct iir man 
haller pa med, svarar han, och fort-
satter: 

- Men jag iir inte den som funde-
rar sa mycket pa dct. Jag ar tore-
ningsmanniska. Min inriktning har 
varit att skapa och gora nagot bra 
tor de medlcmmar som jag har haft 
med att gora under mina 38 ar i 
facket. Det finns liksom inget an
nat. 

E N D E L A V D E T S O M J O S E F och hans 
generation skapade och gjorde bra 
har man forsokt att ta ifran oss igen. 

Nu maste vi. vi som ar Jorenings-
mdnniskor. fora uppdraget vidare, 
ytterligare en bit framat. Jag kan inte 
se nagot battre satt att hedra Josefs 
minnc. 

Det finns liksom inget annat! 

Text: Jan Ahman 
Bild: Lennart Gagnejjord 
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7"erm/naFACKTUELLT 3/2004 Avtalsrorelsen 

Hastens avtaisrorelse: 

' 'Tapp till det svarta hSiet" 
650 kronor eiler lagst 3,2 procent till potten • ''Pinnbank 

Nuvarande loneavtal loper ut den 
30 September. Forberedelserna in
fer hostens avtaisrorelse har pSbdr-
jats inom S E K O Posten. Micke Tall 
rapporterar fr^n Avtalskonferen-
sen. 

• Den 6 maj var det avtalskonferens for 
branschomradet Kommunikation. Omra-
det har bara tva fbretag, dels Posten A B 
och dels Novia inom Luftfartsverket. Det 
sistniimnda sysslar med vaskor/gods. 
City mail tillhorbranschomradepostfbre-

tag. Posten A B och Citymail v i l l uppen-
barligen inte vara med i samma bransch. 
Arbetsgivarorganisationen heter Almega. 

V i foreslog en forhandlingsdelegation 
med foljande kamrater: 

• Tom Tillman - SEKO Postens styrelse 
• Per Backman - Servicenatet 
• Mats L o o f - SEKO Postens styrelse 
• Kristina Hvatz - SEKO Postens styrel
se 
• Maria Mannberg - Verksamhetsradet 
Posten Produktion 
• Murat Tok - ordforande Segeltorp 
• Sune Sjodin - Verksamhetsradet Pos
ten Produktion 
• Anita Eriksson - Postakeriet 
• Bo Svensson - Postakeriet. 

A l m e g a 
Avtalskonferensen leddes av personer fran 
forbundskontoret. Bland dem fanns A v -
talssekreterare Sven-Olof Hellman och 
nyanstallde ombudsmannen Christer Rydh 
pa plats. Den sistnamnde har arbetat fack-
ligt inom servicenatet och koncernen. 

Forhandlingarna i host sker pa tva plan 
samtidigt. Dels mot Almega och dels mot 
Posten A B for var del. Detta for att fred-
splikt inte galler da. 

Niir forsta delen av avtalskonferensen va 
over stannade vart representantskap kvar 

F i C K SAMMA 

SEKO Postens deltagare utgjordes av vart 
representantskap. f d koncemkomitten. V i 
kom alltsa fran hela landet och alia yrkes-
grenar. 

3 5 0 k r o n o r g e n e r e l l t 
I en normal avtaisrorelse forhandlar bran-
schen forst de allmanna vi l lkoren som 
skall galla i alia foretag. Sedan gar man in 
i foretagsvisa forhandlingar som t ex 
Posten AB och SEKO Posten. Avtalskon
ferensen 6 maj hade som uppgift att anta 
eller forkasta det som LO-forbunden 
tillsammans har kommit overens om. 
Transportarbetarforbundetharsom vanligt 
valt att stalla sig utantor. 

Det som foreslogs enligt LO och antogs 
var bl.a. 650 kr per manad, dock lagst 3,2 
procent. Generellt skall det vara minst 350 
kr per manad. Lagstloncn skall uppga t i l l 
minst 14 000 kr per manad och heltid. Av 
ovriga LO-krav kan namnas full ersattning 
(100 procent) fran dag 1 vid inkomstfor-
lust p.g.a. arbetsskada. Sjuklonen fran dag 
15/2 I skall vara 10 procent t.o.m. dag 360 
for dem som inte har det idag, exempelvis 
inom Posten A B . Avtal om att heltid skall 
vara en rattighet och deltid en mojlighet 
finns ocksa med. 

D e l e g a t i o n 
De avtal som har slutits av andra forbund 
verkar inte na upp t i l l LO-kraven. Runt 
2,5 procent per ar verkade flera avtal 
innehalla. 

Aven en Noviarepresentant skall inga i 
delegationen. 

Forbundsstyrelsen beslutar sedan om 
bade forhandlingsdelegation och avtal-
skrav. 
Gentemot Almega leds forhandlingsgrup-
pen av ombudsman fran forbundet. Mot 
Posten A B leds forhandlingsgruppen av 
Tom Til lman. 

fii/d: Robert Nyberg 

for att diskutera avtalskraven mot Posten 
A B . Innan 16 april har postklubbarna 
skickat in forslag pa krav. SEKO posten 
foreslog en prioritering av kraven. Den 
utgar fran enkatundersokningar som har 
genomforts hos medlemmarna. 

S v a r t a h S i e t 
1) Tapp t i l l det "svarta halet" mellan 
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lonetrappan och medellonen (ca 18 000 
kr) . Det har kostat i lonepotten att skjuta 
over pengar fran gruppen medellon t i l l 
senare anstallda. Losningen kan vara av 
olika karaktar. Ett satt ar naturligtvis att fa 

. en lonetrappa som gor att man pa nagra ar 
kan na medellonen. 
2) Infbr "Pinnbank". Det uttrycket harror 
sig fran Postverkets t id, och skulle idag 
fungera som ett satt att behalla en del av 
den lonepottsdel, som hogre avionade 
bidrar med innan de slutar sin anstallning. 
Dvs j u fler anstallda med bara nagra 
anstallningsaroch darmed lagre Ion geren 
mindre pott. "Pinnbank" skall alltsa syfta 
t i l l att fh behalla en del av den lonepott 
som den aldre anstallde bidrog med. 
3) Heltidsanstallning kontra deltidsan-
stallning enligt tidigare namnda LO-krav 
4) Bolagsavtaletskall vara lika formanligt 
for deltidsanstallda och timanstallda som 
det ar for heltidsanstallda. 

A n d r i n g f o r n a t t a r b e t e 
Det finns naturligtvis en miingd detalje-
rade krav fran klubbarna men ovanstaende 
krav skall prioriteras. bcstamdc represen-
tantskapet. Det fmns dock fortfarande 
chans att skicka in krav. Bl.a. har klubb 
Arsta velat ha en andring for vil lkoren for 
nattarbete med 36 t im. Det skall alltsa inte 
behdvas arbeta pa helger for att fa 36 
timmar vid nattjiinstgoring. 

Avtalet gar officiellt ut den 1 oktober. 
Men troligen redan for semestrar kommer 
info om forhandlingarnas upplagg. Detta 
skall forankras bland medlemmarna sa att 
det skapas ett tryck mot arbetsgivaren 
redan i augusti. 

Undertecknad var med i senaste avtalsro
relsen 2001. V i som var med da har fatt 
gora en utvardering som nya avtalsgrup-
pen skall anvanda. 

Micke Tiill 

Micke Tiill iir onljiiniiide i Kltihh Arsta och 
k'ilamol i SEKO Postens repskap 

Teater for medlemmar i SEKO Klubb Arsta PT 

DRAMATEN 

1 
T 

Forestallningar pa Stora s c e n e n s tredje rad gratis for 
SEKO-medlemmar under spe lsasongen 2003 / 2004 

Du kan ga pa teater gratis! 
S E K O Klubb Arsta PT har sex stycken Tredjeraden kort for teater-
besbk pa Dramatens Stora seen under sasongen 2003-2004. Pa 
lordagar galler Tredjeraden kort endastvid direktkop i kassan 
samma dag. 

S/Vyetter finns till foljande forestallningar: 

K u n g L e a r av William Shakespeare 
Sommarspei ijuli: 13-17/7, 20-24/7 

C h a n s o n Suic ide av och med Rikard Wolff 
En cabaret om livet, karleken ocii doden. 
Sommarspei ijuli: 27-31/7 

I r e knivar fran Wei av Harry Martinsson 
21/5, 23/5, 27/5, 28/5 

A C lockwork Orange av Anthony Burgess 
18/5, 19/5, 20/5, 25/5, 26/5 

Bokningsparmen med narmare information finns i Sektion Sma/C5s 
expedition pa plan 2. Dar hamtar du aven biljetterna och lanar 
Tredjeraden kort. 

For uppiysningar & bokningar: 
Kontakta ditt SEKO-ombud eller Rail i tel. 08-781 56 08, 
073-678 77 01 

Valkomna att boka biljett! 

S E K O 

Klubb Arsta Postterminal 

Lkt kulturen blomma! Projektbidrag frSn Statens kulturrki 

5 
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SEKO Stockholm: 

Arsmote i expressfart 
Det g ick som p i rais n a r Seko 
S t o c k h o l m hade Arsmote. V a l o r g a -
niserat , snabb t och utan over rask-
n i n g a r . V i d l u n c h kunde motesord -
fo rande B i r g i t t a D a h l ba ra konsta-
te ra a t t det v a r hennes anforande 
och p u n k t e n a v s l u t n i n g k v a r . 

• SEKO Stockholm bildades i april ar 
2000. Den 24 mars i ar hoU avdelningen 
sitt fjarde arsmote. 

Dagen t i l l ara hade avdelningsstyrelscn 
bjudit in SEKO medlemmen och tidigare 
riksdagens talman Birgina Dahl som 
motesordftirande. Rutinerat och effektivt 
ledde hon motet. Verksamhetsberiittelscn 
godkiindes utan diskussioner. styrelsen 
beviljades ansvarsfrihct och valcn gick 
enligt valbercdningcns forslag. V i d lunch-
t id var dct inte mycket kvar av dagord-
ningen. 
- Jag trodde jag skulle komma upp pa den 
har punkten vid tre tiden i efteriniddag. sa 
cn forvanad Dan Persson i avdelningssty
relscn niir han stallde sig i talarstolen for 
att fa motet att anta ett uttalande mot 
ytterligare avregleringar och pri vatiscring-
ar. 

M o t e s k l u b b a n i h o g s t a hugg 
Avdclningens ordforande Bjarne Isacson 
inledde arsmotet ined att ge en dtcrblick 

• Avde ln ingen S E K O S t o c k h o l m 
star tade s i n v e r k s a m h e t den 1 
april 2000 dS b r a n s c h e r n a post , 
c iv i l , vdrd, trafik, f o r s v a r o c h vag 
& ban gick s a m m a n . 

Avde ln ingen a n s v a r a r for for-
b u n d s g e m e n s a m m a frSgor: a-
k a s s a , med lemsreg is t re t , kollek-
t i vav ta is tecknande , m e d l e m s -
varvn ing , utvecki ing av k lubbar 
o c h for t roendeva lda , fackl ig poli-
t isk v e r k s a m h e t m m. 

A v d e l n i n g e n har idag tre om
b u d s m a n ansta l lda s o m a n s v a r a r 
for ko l lek t ivavta ls tecknande , 
med lemsrekry te r ing , fo rhand-
l ingss tdd m m. 

och genomgang av hela verksamhetspe-
rioden 2001 t i l l 2003. 
Han namnde alia utbildningar och kurser 

for fortroendevalda och klubbstyrelser, 
lyckade projekt som Athena och Mcd-
lemsrekryteringsprojektet men ocksa om 
det omfattandc arbetet under valrorelscn 
2002 och framgangama pa SEKO: s for-
bundsmote 2003. 
- Fran styrelsens sida anser vi att SEKO 

Stockholm under dessa ar har genomfort 
en bred och bra facklig verksamhet och 
etablerat avdelningen som en betydelsc-
fuU aktor inom arbetarrorclscn i Stock
holm och inom forbundet, avslutadc Bjar
ne. 

Sedan gick det undan. Birgina Dahl 
svingadc frenctiskt med klubban niir 
vcrksamhetsberattclsen klubbades punkt 
for punkt. 
- Kan vi godkiinna punkt 5c Intcmatio-

nellt fackligt arbete? 
- Jaa! 
- Kan v i godkiinna punkt Klubb Aibets-

sokande'.' 
-Jaa! 
- Kan vi godkiinna punkten Allmiinna 

klubben? 
- Jaa! 

Nyt t o c h g a m m a l t 
Lika raskt gick valet t i l l ny avdelningssty-

Atta kontor ister skoter a - k a s s a , 
med lemsreg is t re r ing s a m t dvrig 
kontorsadmin is t ra t ion . 

Tre for t roendevalda samt en 
ad jungerad utgor det verksta l lan-
de utskottet o c h s v a r a r for verk-
sta l l ighet av fattade beslut s a m t 
den dagl iga driften avde l -
n ingsexped i t ionen . 

Avde ln ingen omfattar c a 56 
klubbar , bland annat K lubb T o m 
teboda o c h Ars ta Brev s a m t 
Tomteboda o c h Sege l torp paket. 
Avde ln ingen har drygt 19 300 
aktiva medlemmar . 

Janne Skog 

relsc. Representantskapet bestamde sig 
for att ga pa valberedningens forslag. Det 
blev en blandning av nya och gamla an-
sikten. Anders Viksten fran klubb Arsta 
Brev omvaldes t i l l kassor och Sigrid 
Lundstromti l l studieansvarig. T i l l ordina-
rie Icdamdtcr valdes Gerardo Berrios fran 
klubb Tba Brev, Leila Johansson, Agne 
Lindbom och Dan Persson. 
Antalet ersiittarc i styrelsen utokades fran 
fcm t i l l sju. De nya ersanama blev M a r - ^ - \ 
got Jellinik, Lars Sigfridson. Anne Wesa, 
Peter Manner, M y Billstam. Per-Goran 
KuUinan och Monccf Jcrbi. 

De nya i styrelsen ar Leila, Margot, 
Anne, Peter, Per-Goran och M o n c e f ^ 

E n m a n s f o l k r o r e l s e 
Men det fanns ocksa tid for cftertanke och 
stillhct. Bjarne Isacson Icddc represen-
tantskapet i en tyst minut for att hedra 
minnet av de 308 kamrater som dott under 
iiret. Stig Parborn, postis fran Sodertiilje 
fick rcprescnteia de som giitt bort. 
Stig hade varit socialdemokrat och brunnit 
for det fackliga och politiska arbetct. En 
agitator och folkrorclsemiinniska som inte 
tvekade att utmana ledningen niir han 
tyckte att det behovdes. 

G e o c h t a 
Efter lunchcn holl Birgina Dahl ett anfo
rande om sin tid som politiker. Det hand-^"^ 
lade om rostriitten - som inte a l l t id varit en 
sjiilvklarriittighet ens i Svcrige, demokra
tin som en giing viladc pa en mycket 
briickliggrund.jiimstiilldhet,folkrorelser-
nas roll i demokratin och Birgittas cgna^^ 
crfarenheter som riksdagsinan och talman 
under atta ar. Hon fxirsvarade den svenska 
politiska modellcn diir man soker kompro-
misser och losningar som alia kan vara 
nojda med. 

- Dct iir ett givande och tagande. En 
icspckt for andras asikter. Detar det cnda 
siittet att motverka fundamentalism, slog 
hon fast. 

A v t a c k n i n g a r o c h s t e a r i n l j u s 
Ett antal medlemmar som Himnat uppdrag 
i styrelsen eller anstiillningar i avdelning
en avtackades med blommor och standard. 
Gunilla Blom SJovail. Therese Piihn och 
Lahe Hallbcrg avtackades for sitt arbctc i 
avdelningsstyrelscn. Goran Brishag for sitt 

SEKO Stockholm 
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arbete inom avdelningen och Kerstin 
Hedin Lindholm for sin tid som ombuds
man i avdelningen. 

- V i har ocksa forlorat en medlem t i l l 
Handelsanstalldas forbund. men det kan 
inte hjalpas. sa Bjarne och lamnade blom
mor och standard t i l l Eva Gustafsson. Eva 
har lamnat styrelsen och i stallet blivit 
anstalld pa avdelningen. 
- Dct ar tjugo ar sedan jag fick mitt forsta 
fortroendeuppdrag som skyddsombud pa 
en stearinljusfabrik. Diirproducerade man 
flera arbetsskador an stearinljus. beskrcv 
Eva starten pa den fackliga karriaren. 

f t 

Birgitta Da 111 
Foto: Dan Persson 

S l u t e t g o t t , a n t i n g g o t t 
Bjarne Isacson avslutadc arsmotet med att 
tacka Birgitta Dahl tor att hon sa fortjiinst-
fullt hade lett bade motet och honom. 
- Nagon undrade innan arsmotet om jag 

klarar mig utan var organisationssekrete-
rare Agncta Enbom Holz som ar pa se
mester. Del har jag ju faktiskt gjort, sa 
Bjarne nojt. 

Direkt efter arsmotet samladcs den nya 
styrelsen for att konstituera sig. Kampen 
gar vidare. Business as usual. 

Text: 
Janne Skog 

Janne Skog iir redaktiir Jiir Fackluelll och 
ledamot av Arstaklubbens styrelse. 

Svar pa oppet brev: 
w Vi a r upprdrda over 
hur k lyf torna o k a r " 
Tomtebodal<iubbens drsmote antog 
i iilchet med manga andra facldiga 
organisationer ett uttalande med 
stark kritik mot r&dande politik: 
"Griinsen fiir de rikas fiirmdner 

flyttas hela tiden framat medan ut-
rynintet for vanligt folks fiirmdner 
hela tiden krymper. Nu far det vara 
nog!" 

Uttalandet skickades bl.a. rill L O , 
som lamnat foljande svar. 

• L O har tagit emot ett antal l ikalydan-
dc oppna brev t i l l LO-styrelsen fran 
lokala fackligaorganisationer. Styrelsen 
har diskuterat breven och gett m ig i 
uppdrag att besvara dem. 

Styrelsen ar l iksom n i upprord over hur 
klyftorna okar i Sverige. Den allt mer 
giriga installningcn hos delar av na-
ringslivet iir fullstandigt oacceptabel. 
Niiringsliv.stoppar har beviljat varandra 
fantasisummor i loner, pensioner och 
formaner i form av vidlyftiga option^-
savtal. Sarskilt upprorande ar dct att 
samma direktorer har lor vana att fram-
tora att vi arbetare ska halla nere lonek-
raven medan de sjiilva alltsa roffar at 
sig i en aldrig tidigare skadad omfatt-
ning. Jag oroas av att direktorerna ogc-
nerat tar en storre del av kakan samti
digt som vi betinner oss i en svar avtais
rorelse dar LO-kollektivets medlemmar 
ska fa sin rattmatiga del. 

S v e n s k t N a r i n g s l i v 
Svenskt Niir ingsliv forsoker nu markera 
sig bon fran stiimpcln av girighct ge
nom an prcscntera nya ctiska regler och 
genom att gora niiringslivets fortroen-
dekris t i l l nagot som omfattar hela sam-
hiillet. Det iir att gora det alldeles for 
cnkclt for sig. 

Samhallsutvecklingen mSste motas av 
protester. Det iir diirfor bra att ni hor av 
cr och pa sa siitt uttrycker er vrede. Det 
visarpa den starka kampvilja som finns 
inom fackforcningsrorelsen. Det ar 

forutsattningen for att v i som kol lekt iv 
kraft ska lyckas foriindra veii^ligheten. 
U r i lskanoch vreden kan v i hamta kraft. 

Breven ar i grunden en protest mot att 
klyftorna viixer i sainhallet. Det visar att 
stddet fi3r ett rattvist och omfattande 
viilfardssainhiille iir starkt. 

V a l f a r d e n m§ste t r y g g a s 
N i har riitt i att v i behover sla vakt om 
de grundliiggande principema for var 
valfard. Viilfarden maste tryggas sa att 
Sverige ocksa i framtiden praglas av 
arbetarrorelsens grundlaggande vaide-
r ing om alia miinniskors lika varde och 
lika ratt. LOs standpunkt iir klar: v i 
sager inte nej t i l l en utredning, men helt 
klart ar att socialforsakringen aven i 
fortsattningen miiste vara generell, 
solidariskt finansierad och bygga pS 
inkomstbortfallsprincipen. 

ValfiJrdens utmaningar bl i r ocksa en 
v i k t i g del av dcbatten pa LO-kongres-
sen i j u n i . Ansvarct for hur framtidens 
valfard ska utformas ligger hos de folk-
valda, men v i maste ta var del genom 
att fora fram konstruktiva idccrsom har 
sin grund i medlemmamas uppfattning. 

Po l i t i sk s t r e j k 
N i framfor ocksa krav pa cn politisk 
strejk. Jag menar att fackfbreningsrorcl-
sen mSste viilja ett aktivare handlings-
siitt iin sii. For att oka riittvisan i Sverige 
kravs att v i bl ir fler fackligt och po l i 
tiskt cngagerade. Pa den socialdemokra-
tiska paitikongressen i april kommer jag 
och miinga fler fackligt fortroendevalda 
att fora fram vara iisikter och krav pti 
pol i t iken. Polit iken behover inte fler 
askadare, utan fler lontagare som finns 
med dar besluten fattas. 

Med vdnlig hdlsning 
Wanja Lundby-Wedin 

Landsorganisationen i Sverige 
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Arsta/Tbaprojektet 

P l a c e r i n g s b e s k e d i s lu tet av maj 
F l y t t p l a n e n 
Hela flyttplanen for aterstaende verksam
het redovisas i en sarskild ruta pa nasta 
sida. Tre vasentliga andringar har beslu-
tats de senaste veckorna. 
• Den flytt av smabrev som skulle skett 28 
maj senarelaggs t i l l den 7 jun i . Det inne
bar ocksa att IRM:en borjar monteras ner 
forst detta datum. 
• Postdppningen flyttas fran Tba t i l l Arsta 
den 1 oktober istallet for 23 augusti. Det 
innebar i sin tur att aven de storbrevsvoly-
mer som genereras ur postoppningen bl i r 
kvar pa Tba t i l l I oktober. 
• Overflyttningcn av klump fran Arsta t i l l 
Tba kommer att skc i etapper med stan 
den 17 maj. SE sarskild ruta! 

Arstas KSM finns kvar pa Arsta i ca 2 
veckor fran den 5 j u l i . Kan eventuellt 
anvandas for kvalitcssakring. 

Beslut om framtiden for Arstas KSM tas 
centralt av Produktion. som tydligen heist 
v i l l skrota den (en fyra ar gammal maskin 
som kostat miljoner i inkop och utveck

iing, man kan fa hjarnblodning for min
dre!!!!). SEKO:s uppfattning ar att maski-
nen ska flyttas t i l l Tomteboda och ( t i l l 
sammans med en overbliven KSM fran 
Malmo/Goteborg) ersatta PSM:en. 

Overflyttning av klump 
fran Arsta till Tba 

Volym Antal fors Datum 

UN utr 2-3.000 17/5 

SE 12-15 2-8.000 17/5 

UN utr 6-8.000 7/6 

UN 10.000 21/6 

SE 10-15, 62 18.000 5/7 

UN 23.000 5/7 

SN 10-15 32.000 5/7 

B e m a n n J n g - p e r s o n a l l a g e 
En sammanstiillning av personallaget for 

dct som kallas "slutlage" har presenterats. 
Med "slutlage" avses vecka 44, dvs den 

tidpunkt i host nar allt ar dverflyttat t i l l 
Arsta och den tillfalliga klumporganisatio-
nen ar i drift pa Tba. 

Siffrorna ar en jamforelse av behovet i 
egentlig drift mellan nulage och behovet i 
host. 
Dagsnoteringen for bemanningskalkylen 

ligger kring plus minus noi l . 
Kvarvarande verksamhet pa Tba ( D I L 

Navet) har beraknats t i l l 75-80 A A i 
egentlig drift. 

Ars la Snid - Arsia Stora 
Ett problem ar att nastan hela behovet p^^" 
Arsta finns pa Sma-enhcten. Eftersom 
Stora tappar hela sin klumpverksamhet sa 
ar behovet dar relativt litet. Detta ar ett av 
problemen i projektet. 

Hittills ar vi overens om att forsortcring-
en ("blocket"), 6-sorteringen samt Tba:s 
svarspostkunder placeras pa Arsta Stora. 

130-sorteringen och svarspostcn tors 
over t i l l Storbrevsenheten i samband med 
sommaranpassningen. 

Blocksorteringen nar den flyttas t i l l 
Arsta den 24 oktober. 
Postoppningen och IRM skall organisato-
riskttillhdra Smabrevsenheten men Storb
revsenheten skall i sin fasta organisation 
bemanna vid postoppningenoch I R M med 
X timmar per dag. ,̂  

Eflennidclagar 
Ett andra problem ar att det finns ett per-
sonaloverskott pa cftermiddagarna. samti
digt som det tlnns ett underskott pa d ^ ' 
andra tiderna under produktionscykeln. 
Ett arbete med att se over scheman har 
darfor paborjats pa enhetema pa Arsta. 
Forslag - som ska tas fram i en samver-
kansprocess med de fackliga organisatio-
nerna - ska presenteras i mitten av maj. 
Aven ett eventuellt infbrande av Besched 

ska undersokas. Det kan t.ex. galla inom 
en av enheterna eller del av en enhet pa 
Arsta. 

Den konkreta utformningen (antal timmar. 
schemafragor, etc, etc) behandlas i F6-
rankringsgruppen och samvcrkan pa olika 
nivaer. 
Fortsatt diskussion om mojliga losningar 

tors bl.a. vid nasta mote i Brevulskottet 
den 19 maj. 

Nagra begreppsforklaringar: 
• Vid Huvudprojektmotena, som leds av projektledaren Par Str idsberg, 
deltar delprojektiedarna samt fackliga representanter (Janne Gebring och 
under tecknad for SEKO) och huvudskyddsombude t i projektet, Arne 
Grentzel ius. Vid dessa moten, som hSIls varannan onsdag em, gors en 
avstamning av laget I projektet. 
• Projektet har fyra Delprojekt: Brev, Logistlk, Teknik och Personal . 

Delprojekt Brev har i sin tur ett antal Arbetsmetod ikgrupper samt en 
sarskild Layoutgrupp och en K o n s e k v e n s b e d o m n i n g s g r u p p , som 
granskara l l a de konsekvensbedomnlngar som gors 1 projektet. 

S E K O och skyddsorganisat ionen ar representerad i samtliga delprojekt 
och arbetsgrupper. 
• Samverkan kring viktigare frSgor i projektet genomfors 1 projektets 
sam verkansgrupp, "Brevutskot tet" . Forutom projekt ledaren deltar som 
regel Lasse Ericsson, LG Karlsson och Magnus Lundin frSn arbetsgivarsi-
dan och Janne Gebring och under tecknad frSn S E K O och Arne Grentze
lius som projektets huvudskyddsombud . ST och S A C O ingSr ocks^ , men 
del tarendast sporadiskt . Brevutskot te t sammant rade r ungefar en 
gSng/mSnad. 
• " F o r a n k r i n g s g r u p p e n " bes tS rav projekt ledaren, Par Str idsberg, Lasse 
Ericsson frSn projektet, Arstas te rminalchef Susanne Hellebring, de tre 
narmast berorda produktionscheferna pS Arsta, Lasse Landolf /Sm^, 
Monica Dahlin/Stora, T o m m y Frost /DIL-Varde, samt Anders Thyni , chef for 
IRM-enheten pS Tba. 
• Vid "Projekt forum" traffas alia (SEKO:s) fackliga fortroendeman och 
skyddsombud som deltar i projektets alia delprojekt och arbetsgrupper. 
Projektforum traffas som regel varannan fredag pS Arsta . 
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Underlaget 
S o m underlag for den sammanstallning av 
bemanningskalkylerna som redovisats 
f i n n s ett omfattande grundmaterial som 
baseras pa volymer, nyckeltal. arbetssatt 
pa A r s t a , etc. Den genomgang av materia-
let som v i haft tid och kraft att ta del av 
tyder pa att man utgatt fran realistiska 
berakningar. 

Over/lylliiingen 
Arbetet med att uppratta en plan for den 
persona! som ska flytta fran Tba t i l l Ars ta 
har paborjats med malsattningen att be-
skcd ska kunna ges i m a n d a s s k i f t e t maj-
juni . 

F o r s o r t e r i n g e n 
Postnummer 167 foljer med t i l l Ars ta vid 
overflyttningcn i oktober. Eventuellt tar 
Bromma tillbaka den, men forst under 

^nasta ar. 

E k o n o m i 
Budgeten for projektet var som bekant 
snal redan fran borjan. Nu ar man pa 
hogre or t oroliga for att de rundhiinta 
loften som gavs forra varen inte kan infr i -
as och darfor granskas siffrorna an en 
gSng. Och skarps kraven. Fran SEKOis 
sida har v i redan t ran borjan pastatt att 
den kalkyi som Bertil Nilsson utiovade 
var orealistisk; naturligtvis ar det v i som 
riskerar att fa betala notan en gang t i l l . 

Enligt min bedomning iir detta for narva-
rande det storsta hotet i p r o j e k t e t . Se bara 

hur det gar for Arlanda. 

E x p o r t s o r t e r i n g e n 
Arsta borjade sortera ut avgaende u t r i k e s 
(de 38 storsta riktningarna liiggs ut) i 
slutet av april. Man hade t i l l en borjan 
problem med att kora i maskin. men sedan 
man gatt over t i l l cn Sicmcnsmaskin sorte
ras ca 40 procent ut genom OCR-liisning. 
Rcsten sorteras manuellt. 

G r o n s a k s s p S r e t 
Behovs Gronsakssparet - eller kan allt 
koras via Tomtebodas sparhall? 
Den fragan ska utredas av Driftsamord-
n i n g e n i n o m Produktion ( = i n t e i n o m A r s -

ta/Tbaprojektet). 

P S v e r k a n p S S e r v i c e n a t e t 
Overflyttningcn av Norrkopings volymer 
och forsta etappen fran Tba har sii hiir 
langt fungerat i stort sett bra. 

Ett problem med A-spridningcn iir att 
flodet t i l l 12-1 5-omradct forsenas efter
som 60-62 omradet p.g.a. tidsfonstren 
mSste koras k l a r t forst. Diskussioner p&gir 

Flyttfaser i 
A rs ta/tbaprojektet 
Typ Datum Volym Kommentar 
P o s t o p p n i n g 1 oktober 114 000 Hela 

B r e v r e s n i n g 7 jun i 115 000 Manuel l brevresning 
pS Tba till 5 ju l i . 

B r e v r e s n i n g 5 jul i 115 000 Till Arsta 

Forsor ter ing 
("blockef") 

24 oktober 44 000 (A) 
29 000 (B) 

S M A B R E V 

Uppsaml ing A 3 maj 91 000 Maskinpost frSn DIL & 
PC. 
Flode e. 21.00 kvar pS 
Tba, sorteras manu-
ellL 

Uppsaml ing A 7 jun i 84 000 Maskinpost ur brev-
resningen. 
Flode efter 21..00 kvar 
Tba , sort manuel l t 

Uppsaml ing A 7 jun i 30 500 Manuel l sortering 
Flode efter 21..00 (1 
5 8 3 ) k v a r T b a 

Uppsaml ing A 7 jun i 17 500 Manuel l sortering ur 
brevresningen 

Uppsaml ing B 7 jun i 112 600 Maskinel l sortering 
(sorteras i IRM 
3 maj - 7 juni) 

Uppsaml ing B 7 jun i 15 400 Manuel l sortering 

Spr idning A 20 September 238 000 Maskin 
Spr idning A 24 oktober 56 000 Manuel l 
Spr idning B 20 September 103 000 Maskin 
Spr idning 8 18 oktober 32 000 Manuel l 

S T O R A 
B R E V 
Uppsaml ing A 5 ju l i 14 000 Man + mask ur brev

resning (18%) 
Uppsaml ing A 1 oktober 37 000 Man + mask ur pos-

toppn (49%) 

Uppsaml ing A 18 oktober 24 000 Man + mask resteran-
de 

Uppsaml ing B 1 oktober 12 000 Man + mask ur pos-
toppn (14%) 

Uppsaml ing B 18 oktober 56 000 Man + mask resteran-
de 

Spridning A 24 oktober 85 000 Man + mask 
Spridning B 18 oktober 63 000 Man + mask 
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med Servicenatet. 
I dagslaget planeras for 7 FSM pa A r s t a . 

Ytterligare en FSM (= A r s t a s FSM 35 
som annars ska skrotas) skulle bl .a. kunna 
forbattra servicen gentemot Servicenatet. 
Fragan snabbutrcds for beslut v id HP-
motet den 26 maj. 

V I F - f l y t t a r 
Ett antal VIF:ar ar pa vag i n fran Service
natet. Dessa plus de befintliga pa A r s t a 
kommer att tlyttas ( t i l l omradet dar K S M :-
en star idag) tidigare an planerat (= fore 
vecka 35). 
VIFiarna kommer att sakna LTP-anslut-
n i n g fram t i l l borjan av 2005. 

A L A - f l y t t 
Tba:s ALA ska vara driftklara senast den 
21 november pa Ars ta . Datum nar ned-
plockningen pa Tba startar ar inte fast-
stal l t . Transman utfor flytten som berak
nas ta 2-3 veckor per A L A . 

Tba har fyra A L A . Tva ska t i l l A r s t a och 
tva blir kvar. Diskussion pagar pa tba 
vilka A L A som ska flyttas, de yttre (pa 
kajen) eller de inre. 

T b a : s l o k a l e r 
Julkortssorteringen kommer att genomto-
ras pa Tba julen 2004 och 2005. En min
dre del av plan 3 kommer att behallas for 
Sackdepan. som idag tlnns i Viistberga. 
Resterandc yta pa plan 3 kommer att hyras 
ut t i l l andra intressenter inom Posten. 

Tomgodset (burar och vagnar) planeras 
att lagras pa Fdretagspostens gamla loka
ler i Tba (bottenvaningen i K-huset). 

T e k n i k - l o k a l e r A r s t a 
• En inbyggnad av Statistik och Kvalitets 
utrymme bakom GSM 32 kommer att ske. 
Fragan om utvandiga ljudabsorbenter 
utreds. 
• A L O 37 (post fran Capella) kommer att 
tas ur drift vecka 32-34. Provdrift i vecka 
35. 
• Ladlager. 
Tba SSM 20 :s lager som legat nedmonte-

rat i kallaren har flyttats t i l l A r s t a . Det ska 
anvandas som lager vid FSM, komplette-
rat med tre banor fran SSM 21 :s lager. 

Resten av Tba SSM 21:s lager ska an-
viindas vid A r s t a s SSM. 
De tre torsta banorna i SSM 2 l ; s lager 
monteras ner i maj. Resten av lagret i 
borjar monteras ner 4 oktober, varfor 
SSM far kora utan lager sista veckorna pii 
Tba. 

• Sex slavskap har kopts in. Ytterligare tre 
behovs pa A r s t a . Antingen tas dessa fran 
Tba (= paverkan pa FSM :arna) e l ler sa 

VI ar inte overens ... 
• Mi t t i den omstrukturering som vi just 
nu genomlider pa Tomteboda, A r s t a , 
Segeltorp och inte minst i Norrkoping ar 
det latt att glomma bort grundlaggande 
fakta. 

SEKO har ifragasatt dom kalkyler som 
Arbetsgivaren har rcdovisat, och som 
ligger t i l l grund tor besluten. V i menar 
att det ar en gladjekalkyi eller annu hell-
re "duktighetskalkyi" som inte speglar 
verkligheten. 

F o r S i d r a d e 
SSrbarhcten med att koncentrera verk-
samheten pa det sattet som man nu gor, 
visarsig redan. Transporter mSstc klaffa. 
maskiner maste fungera optimalt, arbets-
redskapen maste vara funktionsdugliga 
och personaien mSstc trimmas och heist 
satsa 1 10 procent standigt. 

Ta bara cn sSdan simpel faktor som 
vSra arbetsredskap t ex sorteringsfack, 
palettvagnar, stolar, videoskiirmar och 
LTP er. Dom ar otillrackliga, foraldradc 
och utslitna. Det paverkar naturligtvis 
mdjiigheten att lyckas. En allman total 
uppfraschning av dessa iir inte med i 
budgeten frkn Arbetsgivaren. 

B y t a l y s r o r 
Som ett litet exempel bara sa iignade jag 
mig en kval l , Stminstone 20 minuter av 
ett sorteringspass t i l l att : 
1) leta ratt pfi en fungerande palcttvagn, 
dvs en som inte drar snett och som har 
skittnyckel som gor det mojiigt att regle-
ra hojden. Man ska j u inratta sin ar-
betsplats efter sina egna forutsattningar. 
2) hitta en lamplig gummimatta att stS 
pa. Golven iir sa harda att man annars 
riskerar skador i muskier och benhinnor. 
3) byta ett trasigt lysror pk mitt sorte
ringsfack Ljus iir en vikt ig ergonomisk 
faktor. 
4) leta ratt pa lock som inte ar bojda 

och vridna for vidare transport. Annars 
kan man inte stapla ladorna pa ratt siitt i 
behallarna. 

Efter att ha statt ett tag och sorterat. v i l l 
man garna variera arbetsstallningen med 
att sitta. 
5) Stolar iir en bristvara och det tar t id 

att jaga ratt pk en hel stol, som gar att 
stalla in. Var och en som anvander en 
stol. mSste naturligtvis reglera stolen 
efter sina m i t t . Stolarna utsiitts diirtor tor 
oprimal pafrestning och slits snabbt ut. 

D u k t i g h e t s k a l k y i 
Dessa trivialiteter har naturligtvis ingen 
plats i dom "duktighetskalkyler" som 
presenterats i projektet i sin helhet. Men 
det blir en viktig faktorforvSran moj l ig
het att skota vart jobb. Sa dS b l i r det v i , 
och vara stressade arbetsledare som ska 
losa problemet med befintliga mcdel. Det 
blir vi som t i l l sist far dras med skeva 
vagnar, trasiga stolar och gamla grumliga 
vidcoskarmar andi . 

Nej, v i iir inte overens ... 

T i d i g a r e i n s t a l l e l s e 
Tidigare installelse pa morgonen, senare 
avslut pk kvallcn ar Arbetsgivarcns svar 
pa att hinna med. Norrkoping maste j u fa 
tillbaks sin Post 1 T id . I tid betyder att 
for att haila vad v i lovar, s i mistc perso
naien sla knut pa sig sjalva och oka sin 
piifrestning ytterligare genom att uttanja 
sin vakna tid. For tvaskiftare betyder det, 
antingen upp halv fern pa morgonen, 
eller i sang runt ett-tidcn pa nattcn. Vem 
orkar bry sig om sig sjalv. sin hiilsa, eller 
sin familj. under sSdana forhil landcn. 

I langden kommer detta att kosta mer 
iin det smakar. Arbetsgivarcns "duktig
hetskalkyi" skadar oss och haller inte i 
liingden. 
V i ar faktiskt inte overens ... 

Eva Brattstrom 

kops nya in. Fragan utreds vidare. 
• Arstas SKS flyttas ti l l Tomteboda 
Klump, som inte bestamt placcring an. 

A r b e t s m i l j o f r S g o r 

Budget 
I projektets budget finns 2.35 miljoner 
anslagna t i l l arbetsmiljorelaterade atgar
der: 

• golv - 300.000 kr 
• bullcrvaggar. draperier. etc - 750.000 kr 
• personalsociala utrymmcn - 600.000 kr 
• ventilation, belysning - 600.000 kr 
• ovriga bulleravgransningar (GSM 16) -
100.000 kr. 

Uppfoljning pagar av vad som hinil ls har 
forbrukats. Klart ar att omkliidningsrum-
men kostat 180.000 kronor. 
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Pengar finns anslagna i projektet men det 
mSste tas ett sarskilt beslut for varje at-
gard som ska genomforas. 
Forslagen t i l l atgarderkommer som regel 

fran Konsekvensbedomningsgruppen t i l l 
layoutgruppen t i l l Delprojekt Brev och 
slutligen Huvudprojektet och Brevutskot
tet. Det ekonomiska beslutet tas av styr-
gruppens ordforande. Troels Nielsen, som 
i sin tur Ja herregud! 

Foljande konkreta atgarder har bchandla-
des sa har langt: 

Personalsociala iilrymmen: 
Behovet av storre utrymmen for pausrum 

k kan losas genom att man 
• forstorar Storas nuvarande pausrum 
genom att sla ut vaggarna t i l l rva mindrc 
rum i anslutning t i l l detta 
• pausrummct i anslutning t i l l videorum-
met (Ljusgardcn) forstoras. Har kravs 
dock ljuddampande atgarder. Skyddsing-
enjoren liimnar forslag i slutet av maj. 
• restaurangen iir inte til lganglig i avvak-
tan pa att de interna torhallandena i res
taurangen klarnar 

- Parkeringsplatserna. Det finns for nar-
varande 50 extra P-platserpa grusplanen. 
Fragah har forts over t i l l Arstasamverkan. 
som tar beslut i augusti om man ska fort-
satta att hyra pa grusplanen eller istallet 
hyra fler platser i garaget. 
- Kiosk och hetalning med inpasserings-
koriei i restaurangen. Agarforhallandena 
i restaurangen avvaktas. Fragan behandlas 
i Arstasamverkan. 
- Toaletter. Fragan anses fardigbehandlad 
i och med att dc tvii pa entrcsolplanet gors 
mer lattillgiingliga. 
- Omkladningsruin. Fragan anscs slutbc-
handlad med de tillskott och omfordelning 

.av utrymmena som gjorts. 
Boneruiu/Tyst rum. Fragan behandlas i 

Arstasamverkan. 

Bullerfrdgorna. 
Ett antal miitningar har gjorts fore respek-
tive efter maskinflyttarna. En ny miitning 
ska goras nar samtliga maskiner ar pa 
plats. Fragan ar langtifran slutbehandlad 
och cn utforligare rapport lamnas vid 
Brevutskottets mote den 19 maj. 

Draget 
Skyddsingenjoren Carl-Magnus Ehn be-
sokte terminalen den 29 april for att bista 
med rad om liimpliga atgarder for att 
komma tillratta med drag och buller i 
lokalerna. 

Han foreslog en sluss vid port 13 (laskaj 

Tba Klumpprojekt 
• For diygt cn manad sedan borjade vi 
fackliga i klump/bunt projektet tycka att det 
var litet dalig fart och bristande samordning 
mellan arbctsgruppema i dclprojcktet. PS vSrt 
initiativ borjade arbctsgruppema delta i 
varandras arbetsmoten lor att skapa cn sain-
syn i och genomlysningav alia produktions-
problem som maste vara losta innan vi kan 
overta Arstas post 

Detta ledde till bl.a. att Anders Bergstrom 
och jag bokadc tid hos Per Bodin pa HK. Per 
ar ansvarig for programmering av sorterings-
uppliigg i KSM. Diskussionen handlade 
framfor allt om sorteringsupplagget pa nat-
ten. Enligt min asikt borde de orterna i 10-19 
omradet som har mest post rymmas i samma 
program och resten sorteras manuellt. Omdct 
skulle uppsta luckor kan inan kanske tanka 
sig ett program byte nSgonstans under arbets-
passet. Vi diskuterade iiven utliigg av stora 
ortcr i 10-19 omradet som kan kodas pa tre 
siffror i uppsamlingsledet. Per foreslog vid 
motet att han tar fram ett program som inne-
haller alia 11-19 orterna med undantag 
130-6ar och ett program for Sth 10. 

B e m a n n i n g e n 
Det framtagna programmet kommcr vi att 
diskutera och granska pii tisdag den 18 maj, 
nar vi ar overens om utformningen kommer 
en testkoming att ske. 
P5 projcktsamvcrkan den 28 april informc-

rade arbetsgivaren oss om vilken bemanning 
man hade tankt sig dels i den tillflilliga dels i 
den fasta organisationen pa KSM. Vi stallde 
oss nagot tveksamma till det ringa antalet 
arsarbetskraftcr men eftersom vi fortfarande 
saknar tillforlitliga siffror pa tordelning av 
maskincllt och manuellt arbete ndjde vi oss 
med att pSpeka detta samt ifrigasatta om inte 
den 15-prosentiga vikariestyrkan var for lag 
sarskilt med tanke pa den hdga mcdclaldem 
enhefen kommer att ha och arbetets tunga art. 
Vi kom overens om ettsucccssivt overtagan-
de av Arstas volytner efter arbetsgivarcns 
lofte om behovlig extra bemanning Biide 
bemanningen och schcmat for volymtlytt 
fanns att liisa i Projektinfbbrevet frSn den 13 
maj. 

A r b e t s g r u p p e r 
Pa samverkansmotet tog vi upp behovet av 
utbildning i 10-15 sortering och foreslog att 
Jan Wcstcrdahl. nattlag 3 och Bengt Thures-
son nattlag 4 skulle fii i uppgift att ta fram en 
plan for utbildning. Dessa tva hcrrar ar kun-
niga pa Stockholmssortering och kommer 
ocksa iUt delta i utformningen av sorterings-
upplagg och program. 

Aven en arbetsgrupp i fortsatt rotationspla-
nering tillsattes. A l i i Saar Engbcrg, Anita 
Nicklin och Annelie Andersson hade sjalva 
visat intresse for denna uppgift och har satt i 

gang med utfbrskning av olika metoder for 
schemalaggning av arbetsrotation och varia
tion i den miin dct iir mojiigt pa KSM. 

Arbetsgrupp Bemanning/ Organisation 
arbetar med ett kalkylprogram som anger 
behovet av personer pa de olika arbetsuppgif-
tema timme tor timme. Denna kalkyi med 
alia sina fragetecken har legat som gnmd for 
den tilltiinkta bemanningen. Parallcllt med 
kalkylen kommer gnippen att jobb med 
fragor kring arbetets uppliigg, antal lag, 
rotation osv. 

M a n u e l i a r i n g a r 
Arbetsgrupp .'\rbetsmilj6/ Layout jobbar 
med ett antal layouter for sorteringen pii plan 
3. Var dc manuelia ringama, upptdmmama, 
forskiljningen osv. ska placeras. Gruppen har 
ocksa tagit fram olika forslag pa placeringen 
av Arstas kolliskiljare. Dessa forslag inne-
haller losningar for SKS antingen pa plan 3 
eller pa plan 2 vid flygexpeditionen. 

Arbetsgrupp Logistik/ Sortering har Xagit 
fram ett program for 12-15 sortering i PSM. 
Transporter mel Ian TBA och Arsta maste ses 
over. Lagringsplatserna bade pit TBA och 
Arsta verkar bli ett probleiu Ettaltemativ till 
liisning ar lagring i slap. 

Alia glada amatorer som iir cngagerade i 
projektet verkar ta sitt jobb p i allvar och med 
en stark tro pa att vi kommer att klara av 
Arstas klump tills pakctcn flyttar. trots alt dct 
kommer att ske i en dalig, trist och tung 
arbctsmiljo och utforas av en aldersstigen och 
Icdbintcn personal. 

A r s t a s K S M til l T b a ! 
Nu iir det min fdrhoppning att iiven chcfema 
pa HK delar denna optimism och snarast 
beslutar att Arstas KSM kommer att siittas 
upp pa Tomteboda och att flytta antingen 
Malmos eller Ooteborgs KSM-maskin hit. 
Om inte detta beslut tas kan vi inte tolka det 
pa nagot annat satt an att hela projektet sak
nar all seriositet och att Tomteboda snarare iir 
ett vantrum till Segeltorp. 
FraiTi till bevis! 

Monica LinJbcrg 

Monica Lindbeig dr ledamot av Klubb 
Brev Tomtebodas sivrelse 
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in) och kommcr i slutet av maj att lamna 
forslag pa hur en sadan losning kan se ut. 

Han kommer ocksa med ett forslag hur 
drag- och bullerproblemet v id manuelia 
sorteringen utan for Bellman kan atgardas. 

Belysning 
10 armaturer (5 t i l l Stora. 5 t i l l Sma) t i l l 
fackcn har bestallts. Samma som Utdel-
ning har bestallt t i l l sina kamfack. 

Belysningskonsulten Roger Wibom 
besdkte terminalen den 27 april . Genom-
gangen av samtliga arbetsomraden inom 
terminalen resulterade i en rad forslag. En 
sammanstallning av vilka atgarder som 
ska vidtas presenteras i slutet av maj. 

Golven 
Golvgruppen har anlitat konsulten Tomas 
A k e r b l a d . som lamnat foljande forslag t i l l 
test med nytt golv. 

• Tva golvtyper testas pa tre ytor om ca 
100 kvm vardcra. Som bcliiggning rekom-
menderar han: 
- Linoleum ca 3.5 mm tjockt 
- Gummi tva tjocklckar, 2-2,5 mm re-
spektive 3.5 mm. 

• Tre testomraden foreslas: 
- Postoppning 
- I R M 
- ALA-parken 

Dcssutom har L-G Karlsson foreslagit att 
gruppen ocksa ska titta pa en typ av golv 
som finns pa Kdpenhamnsterminalen. 

Beslut o m test tas i slutet av maj? 

Truckgdngar 
Layoutgruppen har presenterat ett forslag 
t i l l beslut om trucktrafik t i l l och fran 
Vardct: 

"Fdrslaget innebar att man tar bort truck-
gangen m e l l a n sma/C5 sortcringsrink och 
vaggen t i l l uppsamlingskaj. samt att man 
inte langre tillater transportermed aktruck 
mellan Viirdet och kaj. 
Forandringen gor det lattare tor manuelia 

sma/C5 att klara produktionen da man i 
och med detta kan utoka antalet sorte
ringsfack. Dcssutom innebar forslaget 
fdrbattringar av arbetsmiljon for framfor 
allt personaien vid Bellman och manuelia 
sma /C5, da man kan satta upp drapcricr 
som minskar dels draget och dels bullret 
fran omgivande verksamhet. Ytterligare 
en fordel ar att risken for t i l lbud i omrade-
na runt postoppning. A L A 81 , A L O 
41/42, samt G S M / I R M minskar jamfort 

med nulaget. Detta trots att antalet perso
ner som ror sig i omradet okar. 

Forslaget innebar att transportema av 
post och tomgods t i l l och fran Vardet 
maste losas pa annat satt an idag. Detta 
kommer att leda ti l l okad bantering av 
burar, antingen manuelh eller med led-
truck, for den personal som arbetar i Var
det." 

Layoutgruppens forslag ska nu samverkas 
med berorda innan beslut tas. 

Ergonomi 
- Ergonomiutbildning pagar. 
- Konsekvensbedomningsgruppen kom
mer att lamna en prioriteringslista t i l l 
layoutgruppen for vidare behandling i osv. 

Utnistning/soileringsfack. mm 
Layoutgruppen tar fram en plan f5r utbyte 
av sorteringsfack och ev. annan utrust-
ning. 

Utifran nuvarande bemanningskalkyler 
bor behovet av fack vara 
• Sma/C5 85 - 90 fack 
• Stora 53 - 58 fack 

Utredning pagir om man kan minska 
antalet fack i Sma/C5 genom en jamnare 
bemanning under kvallen. 

Friskvtirden 
Projektledningen vagrar att ta i denna 
fraga och anser att den maste behandlas i 
A r s t a s a m v e r k a n . 

SEKO avser att gora en framstallan t i l l 
A r s t a s a m v e r k a n for att pa nagot satt ge-
nomfora atminstone ett torsok pa A r s t a 
med friskvardstimme (utover pausgym-
pan). En sarskild grupp har tillsatts av 
Projektforum for att fram ett fors lag . 

"Strategiska gnippen " 
Den strategiska grupp som vi kommit 
overens med Troels Nielsen om bchandla-
des vid Produktionsomradets Samverkans-
grupps mote den 28 april. 

En doktorand fran Linkopings Universi-
tet, Tomas Grydberg, har aniitats for att 
tillsammans med en grupp fran A r s t a (inte 
utsedd an) gora ett forsta forslag. 

Tanken ar att denna grupp ska ta fram 
forslag t i l l en langsiktig plan for bade 
logistik och arbetsmiljo inom A r s t a t e r m i -
nalen och forsdka skapa en samsyn inom 
terminalen kr ing lampl iga atgiir-
der/handlingsplan. 

Jan Ahman 
2004-05-14 

Nagra fragor om: 

Segeltorp 
Facktuellt stallde ncigra f r i g o r till 
T o m m y Nyren och Murat Tok, pa-
ke tk lubbarna p^ Tba respekt ive 
Segel torp. 

Mil ler t i d s p l a n e n ? 
- Ja, bygget gdr bra, an lange 
sa hSIls t idsplanen. 

F u n g e r a r produkt ionen trots 
b y g g e t ? 
- Det fungerar bra p^ Segeltorp. 
Det ar trangt, men Tomteboda hjal-
per till, och det gar bra dar ocksa . 

Har ni kommit overens om be
m a n n i n g e n ? 
- V i ar enlga om behovet I egenflig 
drift: 119 helt idare och ca 20 delti-
dare . 

Daremot ar v i INTE overens om 
vikar ies tyrkan. Arbetsgivaren vill ha 
noil procent i fasta vikarier och is
tallet losa vikariebehovet med be-
hovsanstal lda och l iknande. Det 
kan varken vi eller S E K O centralt 
acceptera, behovsanstal lda ar inte 
tankta att anvandas pci det sattet. 
Vi kraver en fast vikariestyrka i 
traditlonell mening . Sedan kan man 
diskutera hur stor den ska vara! 

Blir det n i g r a ly f th ja lpmedel? 
- V i har kort fast I den fragan. Ar
betsgivaren ar beredd att kopa alia 
hjalpmedel - utom behal la r tomma-
re. Nu vill de tillsatta en ny arbets
grupp for att utreda fragan men vi 
anser att den ar fardigutredd. V i h a r 
ledsnat pa deras banter ing av fra
gan och funderar pa att hoppa av 
projektet om de inte tanker om, 

Nigot m e r ? 
- De har planerat in valdigt manga 
overvakningskameror i nya Segel
torp . Vi ar skeptiska till att det be
hovs sa manga. Fragan ligger pa is 
f .n . i avvaktan pa de centrala for
handlingar som pagar om kamera -
overvakningen - bada parter pa 
Segeltorp f^r ratta sig efter det man 
k o m m e r overens om i de forhand
l ingarna. 

Jan Ahman 
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Athenaprojektet 

Mentorskapet har gett okad 
k o m p e t e n s och menta l s t y r k a 

S E K O Stockholm har under 
nigra i r s tid genomfort ett 
Athena-projekt, som syftar 
till att fi fram fler och star-
kare kvinnliga fortroende
valda. Paula Miettinen, som 
deltagit i projektet, rappor
terar. 

• Malet med Attiena mentor 
skapsprojekt liar varit 

• att bclialla och urveckia de 
kvinnliga fortroendevalda och 
darigcnom ocksa medvcrka t i l l 
att kvinnor soker sig vidare 
och t i l l hogre befattningar in
om SEKO:s organisation. 
• att genom storre insikter och 
bctydelsen av skillnaderna 
mellan kvinnors och miins 

- crfarenheter och kompeten-
somraden 

- vi l lkor och forutsattningar 
- satt att kommuniccra 
- mm. 

utveckia det fackliga ledarska-
pet. 
• att battre tillvarata den samla-
de kompetensen och darigc
nom starkaochutvecklaSEKO 
som organisation. 

S E K O S t o c k h o l m 
SEKO Stockholm har ansvarat 
for Athena projektet. 

Den 2 april 2003 inledde SE
KO Stockholms ordforande 
Bjarne Isacsson ett tvadagars 
uppstartsmote pa Annebergs 
kursgard. Han taladc om vikten 
av Athena. Agneta Richards-
son forelaste pa temat Battre 
Kommunikat ion - Mindre 
Stress. 

Adept- och Mentorkontaktcn 
installerades. Mentorskapskon-
traktet underskrevs. 

Den 22 maj 2003 hade adepter 
och mentorer ett seminarium 
med psykolog Lisa Kei-
su-Lenneriof som forelaste om 

foljande amnen : 

A ) Hur kannetecknar man en 
bra arbetsplats ? 
B ) Arbetets betydclse for oss 
individer. 
C ) Sjalvinsikt i ledarskap 
D ) Reflexioner om mentor-
skap 

Y v o n n e H i r d m a n 
Den I I September hade man 
ett seminarium for adepter, 
inentoreroch klubbar. Yvonne 
Hirdman, professor i historia, 
forelaste om kvinnosynen ge
nom tiderna och om begreppet 
genussystem. Enligt Hirdman 
fods och vaxer varje manniska 
upp i ett genussystem som re
dan dcfinierat vad som ar 
kvinnligtoch manligt. Man och 
kvinnor halls isar. Genussyste-
met ar som ett slags aparheid-
system som anvisar kvinnor 
och man t i l l olika platser, olika 
jobb, och olika egenskapcr. 

G u d r u n S c h y m a n 
Den 16 oktober ett adeptmotc 
med Lisa Keisu Lennerlof -
Personligthetsanalys 

Den 20 november hade adep
ter. mentorer och klubbar ett 
seminarium i LO-borgen dar 
fore detta kulturminister Bengt 
Goransson pratadc over amnet: 
"Skilsldvel piival iiui vam. 
men aldrig offentligt" - tankar 
om ctik. moral och politik. 

Den 12 februari 2004 deltog 
adepter. mentorer och klubbar 
i ett seminarium dar Gudrun 
Schyinan talade over amnet: 
"Feminismen sprdnger grdn-

ser och vidgar demokratin ". 
Feminism handlar om en ana-

lys, ett satt att se pa samhallct. 
Vad som handcr i samhiillet 
och varfor och dess konse-
kvenser. V i lever i ett patriar-
kaliskt samhalle dar konsmakt-

sordning finns i samhallsstruk-
turer. Den manliga gruppen 
bestammcroverden kvinnliga. 
Och den manliga normen gal
ler. 

Feminismen synliggor alltsa 
orattvisor och kampar for 
manskliga rattigheter samt de-
mokrati. 
B r u n n s v i k 
Athena projektet avslutades 

den 29 februari - 2 mars i 
Brunnsvik. 

Per Erik Kaj, rcktor pa 
Brunnsvik slussade oss genom 
Ledarskaputbildningen. 
Kursinnehall: Ledarskap i en 
ideburen och demokratisk or
ganisation. Ledarskapsfallor. 
Konsultativ ledarskap, Konsul-
tationsovning med observator. 
Ansvars- och uppgiftsfordel-
ning, 

Nu aterstar rapportskrivning 
om Athena projektet t i l l den 
egna klubben samt ett eget in-
dividuellt projekt med redovis-
ning pa uppfoljningsdagen den 
I j un i 2004. 

M a n l i g n o r m 
Ake Soderberg, med en lang 
facklig karriiir bakom sig och 
med rotterna i det fore detta 
Televerket, blev min mentor. 

Idag arbetar han som arbetsle
dare for administrativ personal 
i SEKO Stockholm. Han har 
fungerat som adjungerad sek-
reterare t i l l avdelningsstyrelscn 
och lett aven en del fackliga 
kurser under gangna aret. 

V i har avsatt minst tre timmar 
per manad under ett ars tid for 
mentorstraffar enligt gallande 
rcgler. 

Mentorskapet har flmgerat 
bra och problemfritt. Jag har 
fatt faktiska rad och tips, hjiilp 
att se saker i bredarc perspek
tiv, inblick i den manliga 
normvarldcn. stod. forstaelse 
och kamratskap samt ett kon-
taktnat som det skulle ha varit 
svart att skaffa annars. 

A t t i t y d f o r a n d r i n g 
Jag ar mycket nojd med Ake 
som mentor och kursledare. 
A R G - kursen (Arbetsratt-
Grundkurs ) var mycket bra 
och av mycket nytta. 

Jag har fatt mera kompetens, 
mental styrka och sakerhet i 
min roll som fortroendevald 
via mentorskapet. 

Det ar langt kvar ti l l ett jam-
likt samhalle. Den nuvarande 
samhallsstrukturen diir den 
manliga normen galler, iir bade 
oriittvis och odemokratisk. Det 
kriivs forst en attitydforiind-
ring i samhiillet, vilkct i sin tur 
kriiver en massa upplysnings-
och utbildningsarbetc. 

Siidant hiir arbete tar tid och 
g i r mycket trogt framat, for dct 
ar svart att sliippa sina inliirda 
tankesatt, vanor och traditio-
ner. 

Athena projektet har bidragit 
i jiimstiilldhetsarbetet inom 
egen SEKO organisation. 

Paula Miettinen 

Ptila Miettinen dr ledamot Klubb 
Tomtebodas sivrelse. 
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Arstaklubbens nye kassor 

Rodrigo borjar bli varm i k laderna 
• Det har gatt lite itier an tva manader 
sedan Rodrigo Acufia-Lopez blev vald 
t i l l k lubb Arstas kassor. Den forsta tiden 
efter arsmotet har varit hektisk. Det 
borjade inte r ik t ig t som Rodrigo hade 
vantat sig. 
- Starten var inte sa lysande. Arbetsgi
varen ho l l pa med att byta ut datorerna 
pa terminalen. Det var j obb ig t for j ag 
hade varken ti l lgang t i l l dator. medlems-
register eller kassabok. Sa det tog ett tag 
att fa a l l t ing att fungera igen. Men nu 
gar det battre och battre, sager Rodrigo. 
Idag har han ko l l pa bade ekonomin och 
kassaboken. Medlemsregistret iir ocksa 
uppdaterat. Uppdraget som kassor inne-
biir iiven cn del nya arbetsuppgifter. 

- N u ska jag borja satta mig in i 
las-reglcma och liisa pa om forsiikringar 
och pensioner. 

J a g h a r b o t t d a r d e t a l d r i g 
r e g r a r 
Rodrigo kommer ursprungligen fran 
Chi le . Han har sex syskon som alia iir 
fodda pa o l ika platser i landet. 

- M i n far arbetade som fomian inom 
det statliga gruvbolagct. Han soktc sig 

standigt vidare fran en ort t i l l en annan. 
Fran Santiago t i l l dens stora Atacama-
okncn i norr. Jag har bott pa stiillen diir 
det aldrig regnar. 
Nar j u n t a n t o g makten 1973 lamnade 

Rodr igo landet som manga andra. Hans 
iildre bror hade redan flytt . Senare l i im-
nade hans mor och ovriga syskon Chile , 
[dag har Rodr igo ingen kontakt med 
landet. T i l l Sverige kom han i bi l fran 
Belg ienden 15 maj 1975. Da var han 23 
ar gammal. 

P o s t e n b e h o v d e folic 
Rodrigo ansokte om uppehallstillstand 
och borjade liisa svenska pa A B F . Han 
soktc jobb pa SL och vantade pii svar 
darifran nar en bekant tipsade honom 
om att posten behovde folk. Sedan gick 
det fort. 

- Jag var pa intervju. "Du kan borja pa 
mandag" sa dom. En manad senare var 
j a g anstiilld. Dct hiir var den 6 j u n i 
1976, sager Rodrigo. 

Han borjade pii Stockholm Ban pa 
korsbandsavdelningen. Sedan dess har 
han hunnit jobba som brevbiirare pa 
Stockholm 4 mellan iiren 1 979-84, varit 

ansvarsman pa Stockholm 1 och arbets
ledare pa Klaraterminalen fram t i l l den 
storaomorganisationen 1994-95. Diiref-
ter kdrde han SSM stora brev pa natter-
na i Klara. I borjan av ar 2000 flyttade 
han over t i l l stora brev pa Arsta. 

S E K O s S k l a r t 
Dct var under tiden pa Klaraterminalen 
som Rodrigo borjade intressera sig for 
fackliga fragor. Nagra problem an valja 
fackforcning var dct aldrig. 

- SEKO soktc upp mig . Dct var en 
sjalvklarhet att ga med. Det var SEKO 
som representerade arbetarna. 1 ST 
fanns det mest tjiinsteman. 

Rodrigo blev snart integrationsansva-
rig pa Klara klubben. Han var bland 
annat inblandad i den forsta mangfald-
splancn som gjordcs for posten t i l l sam
mans med Gerardo Berrios, numera 
intcgrationsansvarig pa avdelningen och 
Tomteboda. Intcgrationsarbetet har 
utvecklats sedan den tiden menar Rodr i 
go-

- Det har b l iv i t biittre. Intcgrationsfra-
gorna har fatt fart. Sarskih sedan man 
borjade upplysa manniskor o m deras 
riittighcter, bland annat nar dct gi i l ler 
diskrimincringsfragor. 

G i l l a r s i f f r o r 
Forsiikiingar och pensioner iir andra 
fackliga fragor som iir v ik t iga . Rodrigo 
menar att manga langtidssjukskrivna 
medlemmar inte kiinner t i l l v i lka ersiitt-
ningar dc har riitt t i l l nar de har varit 
borta cn liingrc t id. Det iir v ik t ig t att de 
far den informationen fran S E K O . 
Kassorsuppdraget for klubben ar inget 

nytt. Rodrigo har varit kassor i mindre 
foreningar och iir sedan nagra iir kassor 
pa sektion stora brev. Den forre kas-
sorcn gick i pension och fragade om 
Rodrigo kunde ta over. Han tr ivs med 
uppdraget. 

- Jag har al l t id gil lat siffror. Folk brukar 
ofta fraga mig om hjiilp med cnkla saker 
som att ta fram sifferuppgiftcr. 
Rodrigo iir inte radd for det okade an
svarct han har fatt som klubbkassor. 

- Dct iir i grunden samma uppdrag. 
Kassan iir bara storre, sager han och ler. 

Medlemsa vglften 
GIdm inte att anmala 
andrad inkomst! 
• Du som f i t t andrad inkomst mSs-
te sjalv anmala detta till avdelnings-
expedit ionen, 

Om du t.ex. blir ISngsjuk och dar
med f i r sankt inkomst m i s t e du 
anmala detta till avdelningen for att 
f i en lagre medlemsavgif t . Detta 
sker inte med automatik. Det ar 
ocksa nastlntill omojiigt att andra 
retroaktlvt. 

A n m a l a n sker till S E K O Stock
holm, tel 08-454 84 0 1 . 

Gal lande medlemsavgif t f r a m g i r 
av tabellen. 

OBS! Tabel len galler for Ars ta -
och Tba Brev. Paketklubbarna har 
en nagot annorlunda avgift. 

Avgifts 
klass Lon 

3 0 - 5000 

4 5001 - 7000 
5 70001 - 9000 

6 9001 - 11000 

7 11001 - 14000 
8 14001 - 17000 

9-12 17001 -20000 
Studerande" 

Pensionar 

Medlavg 
2004 

146 

176 
211 

241 

276 
311 
326 
100 

= Studerande med studielin 

42 

Jan Atiman 
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D e t f i n n s a t t g o r a 
Forutom alia andra saker som Rodrigo 
hal ler pa att siitta sig in i sa finns det 
mycke t att gora infor flytten av personal 
mel lan terminalerna. Kassorerna for alia 
inblandade klubbar har nyl igen traffats 
for att diskutera bland annat hur ekono
m i n ska losas nar medlemmar forsvin-
n e r t i l l andra klubbar. Hur ska exempel
vis pengarna fordelas. 
- Just nu ar det lite stressigt. Det finns 

att gora, konstaterar han. 
- Sedan bor man ocksa hinna med an 

j o b b a ute pa golvet emellanat. Koppla 
sig f r i fran kontoret. Det galler an hitta 

jJuckor, att planera. Men det ar skont, sa 
.a t t man ibland kommer bort fran alia 

siffror. 

Text: Janne Skog 
Bild: Jan Ahman 

Namn: Rodrigo Acuna-Lopez 
Alder: 51 ar 
Aktuell: Ny kassor i Klubb Arsta. 
Fami l j : Sambo, tva egna dottrar, en 
bonusson plus en hund 
Arbete: Jobbar p i stora brev, 
Stockholm Arsta 
Fr i t ids in t ressen: G i ut med hun-
den, vandra i skog och mark . 
Ar med i SPIK och kampar for att 
klara postens klassiker. 
Den b e s t i r av fyra deltavlingar: 
skidor 1 mi l , lopa 1 mil, cykia 5 mil 
och s imma 1000 meter. Sju g i n g e r 
har han genomfor t det. 
Gillar: Resor och kultur. God mat 
och roda viner (sarskilt chilenska) 
Styrka: Har valdigt latt att fa kon
takt med manniskor . Mycket punkt-
lig, k o m m e r alltid i t id. 
Svaghet : Ar ibland frestad att skju
ta upp saker till i morgon - manana, 
mafiana. 

Karl Isakson 

pa Moderna Museet 
den 12 juni kl. 14.00 

Gratis gruppbesok for medlemmar i Klubbarna Arsta, Tomteboda och Segeltorp 

Kunniga museivardar svarar pa fragor. Istallet for egen guide 
bjuder klubbarna pa kaffe och nagot att ata pa museirestaurangen kl. 15.30. 

Anmalan pa listan pa SEKO:s anslagstavia pa Arsta plan 2 eller till Raili, tel 073-678 77 01. 

Valkomna! 

SEKO-klubbama 

"Karl Isakson (1878-1922) ar en av fdrgrundsgestalterna for det moderna maleriets genombrott i 
Norden. Vi gor en djupare granskning av denne lyriske konstnars bildvarld och den tid han skapade i. 
Karl Isaksons forsta storre utstallning pa 40 ar." 

L i t kulturen b lomma! Projektbidrag f r in Statens kulturrid 
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Hur blir det med Tomteboda 
k lumptermina l ? 
• Hur ska det egentligen g i med Tom
teboda och hur ska det g i med sorte
ringen av posten??? 

Det ar ett otroligt trixande med kalkyler 
och projekt. Miljoner bollas hit och dit. 
Nagon forbattring av arbetsmiljon verkar 
inte vara det som miljonerna ska anvandas 
t i l l i alia fall . 

Det ska sparas och dct ar produktion-
spersonalen det skall sparas in pa. i alia 
lagen. 

K a s t a r s t e n 
Att man har minskat administrationen lite 
ar oundvikligt, om man ska kunna havda 
sina utmiirkelser och certifikat. Men det iir 
mest lite puts pa ytan. Det ar anda den 
producerande personaien som skall offras. 

Det sitter en massa iniinniskor i det nya 
glashuset och kastar stcn och forsoker 
verka upptagna. Visst ar det en hel del av 
dem som kastar stcnarna som triiffar riitt 
nagon gang och far nagot utrattat som 
kanske kan inbringa lite pengar t i l l Posten 
A B 

Men det ar produktionspersonalen som 
ar de stora inkomstbringarna. Men pro
duktionspersonalen kostarocksa, iiven om 
det bara ar en brakdel av vad de pa HK 
Arken kostar. 

Hur ska det da ga med oss pa Tomteboda 
?? Ska det bli nagon battre arbetsmiljo?? 

Det ar svart att tro pa nagon trygg fram
tid i Posten langre och siirskilt inte i 
Stockholm. 

G a l a n t k a l k y i 
Hiir bcskriver jag ett mojiigt scenario som 
skulle kunna vara vad Posten egentligen har 
tiinkt: 

Meningen var att Stockholm ska spara in 
ett antal miljoner. Att tlytta klumpmaskinen 
fran Arsta till Tomteboda kostar 10 - 15 
miljoner. Dessa pengar kan man nog fa 
tillbaka om man ger det nagra ar. men Pos
ten ska j u av nagon oforklarlig aniedning 
visa resultat med omedelbar verkan och 
dcssutom redovisa avskrivningar inom 
samma ar fast det inte ar cn normal process 

Nu verkar det dcssutom som man vi l l spara 
valdigt mycket mer iin vad som var nodvan-
digt fran boijan. Den galanta kalkylen som 

var sa val genomtankt och bra verkar inte 
halla langre. Det forefaller som att det har 
blivit tvartom, dvs. det verkar kosta mer an 
vad som beraknats och nagon besparing 
tycks inte visa sig. 

U t n y t t j a p e r s o n a i e n 
Detta sa manga roster tor lange sedan, men 
da vilic man bara avvisa sadant som trams 
eftersom det var experter som hade raknat v"-
kalkylen. 

Nu borjar dock sanningen komma ifatt och 
kalkylen krymper. 

Hur ska man da komma tillratta med denna 
fclrakning?? ^.^ 

Formodligen pa foljande satt. 
Man maste minska alia kostnader med att 

Minimera kostnader for arbetsmiljo. 
personaltrivsel och utveckiing 
• Minska personalmangden 
• Koncentrera sorteringen pa sa fa stallen 
som mojiigt 
• Utnyttja den nya och dyra utrustningen 
diir den fmns och kosta pa sa lite som moj
iigt pa andra stallen 
• Utnyttja den personal som finns kvar sa 
mycket det gar medan de ar tillriickligt friska 
• Kanske ocksa riskcra kvalitet for att lyck
as dra in kostnader 

I n g e n K S M 
Detta kan bli miirkbart for oss pa foljande-, 
siitt 

• Ingen klumpmaskin ti l l Tomteboda. Per
sonaien far klara av posthanteringen iinda. 
oavsett om deras arbctsmiljo blir dalig. Om.̂  
detta medforbdter for brott mot arbetsmiiji 
lagen sa ar det i alia fall billigare iin att gora 
arbetsmiljon battre. 

Minskningen av produktionspersonal 
innebiir formodligen an Posten Produktions 
chef Bertil Nilsson tvingar pa oss varsel och 
uppsagningar. Detta blir billigare iin att 
avveckia pa ett humant siitt som Stockholms 
produktionsomradcschef Troels Nielsen och 
Tomtebodas chef Peter Salomonsson har 
tillampat hittills. 

Sparka folk bara!! Dii sparar vi pengar, 
siiger man. Om vi sen far ut posten ti l l vara 
kunder ar cn annan fraga. Troligtvis fiir vi 
da stora kvarligg och mister kunder. 

Det blir i sa fall konsekvensen av att vara 
ansvariga fran borjan haft felaktiga kalkyler 
som underlag och inte kollat upp dem ord-
cntligt. 

KultuuarbeM 
Med s ikte p i att forbattra v i r ar
betsmi l jo p i k lumpsor ter ingen i 
m a s k i n o c h i ringar med manue l l 
banter ing, b i ldades det v e c k a 1 2 
en a rbe tsgrupp som jag for nar-
varande kallar "kultur i arbetsl i -
vet". A r b e t s g r u p p e n s m i l ar att 
erb juda ansta l lda s o m arbetar p i 
o c h v id K S M en kulturaktivitet i 
m i n a d e n till ett rabatterat pr is . 

Projekt under armen 
Vi har inte f i t t s tod f r i n hela 
P o s t e n T o m t e b o d a ; argumentet 
for detta ar att "det s a k n a s p e n g 
ar". Det har blivit n i g o n s l a g s 
t rend. Man o c h kvinnor som 
spr inger omkr ing med projekten 
o c h h a n d v a s k o r under a rmarna . 

O c h jag antar att det hela g i r ut 
p i att man s k a l l s igna le rs att 
man ar i kr is . N i g o t s l a g s "vi 
m i s t e radda jobb" , o c h v i s s t 

man s e r det hela framfor s i g . Hur 
n i g o n rek lammakare har suttit 
och varit s tor infor s ig s ja lv o c h 
polarna. Plotsligt inser man att 
allt det dar s n a c k e t om forbat
tring av arbetsmi l jon p i Tomte
boda inte betyder n i g o n t i n g a l l s . 

Helratt 
Foretagen vill ha vinst for det ar 
fint och helratt. Namligen a n n u 
mer volymer for att vi s o m arbe
tar skal l f i absolut ingenting a l l s . 

J a g tycker att det ar viktigt att 
engagera s ig for att f i t i l ls t ind 
n i g o t som ar bra istallet for att 
k laga i det tysta . 

F d r n y e l s e med kultur p i a rbe ts 
p la tsen! 

Adolfo Garcon 
Kulturombud Tba Klump 
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• De som sedan blir kvar for att jobba i 
Tomteboda. ar de aldsta. med en anstall-
ningstid fran ca 1970 eller nagonting at det 
ballet. Det betyder nog att den som ar yngst. 
ar runt 50 aroch snittaldern blir kanske 55 
- 60 kr. Det ar dessa manniskor som ska ta 
hand om denna mycket tunga post utan 
nagra vettiga hjalpmedel. 

Det ska dcssutom goras dubbelt sa fort 
med farre anstallda. 

F l y t t a r k l u m p e n 
• Om ett par ar sa har vi tagit slut och da har 
Posten fatt ut allt av Oss som de behovde 
och v i far fortsatta de sista aren fore pension 
med att stanga oss blodiga for att fa nagon 
krona av forsakringskassan (som ocksa ar 

^ u t a n pengar), for de arbetsskador vi har 
blivit belonade av Posten med. 
• Detta uppstar mojiigcn ar 2006 eller 2007 
da det troligen ocksa kommer nya hyresgas-
ter t i l l Tomteboda. 

^ ^ M a n flyttar da sannolikt ekonomiklumpen 
t i l l Segeltorp som star t i l l forfogande med 
en alldeles Ny och Gul kombisortcringsmas-
kin som ar gjord for att sortera paket och 
klump i . 

Maskinen i Segeltorp som star still under 
formiddagarna maste j u anvandas. Dct kan 
j u inte vara lonsamt med tanke pa den stora 
investeringen man har gjort. att inte ha en 
maskin som inte gar dygnct nmt. 

S m S p l o c k k v a r 
Sedan blir dct bara lite smaplock kvar i 
Tomteboda att syssia med. 

For de som nu soker ti l l Tomteboda och 
hoppas pa en framtid dar. sa finns risken att 
den framtiden blir kort. Man blir kanske 

•
utjagad t i l l sodra Stockholm eller sa far man 
forslag att sluta jobba i Posten om man inte 
v i l l flytta till paketterminalen i Segeltorp. 
Detta arett fulit tiinkbart scenario som man 

bor overvaga innan man bestammcr sig for 
Var man vi l l arbeta och vad man vi l l arbeta 

-l|Pmed. 

Tankaroch funderingar fran 

Anders Bergstrom 

Huvudskyddsombud Tomteboda 

A dministra tionen 
• Den 28 april hade vi sainverkan i 
produktionsomrade Stockholm. Huvud-
punkten for dagen var hur de olika termi-
nalernas stodfunktioner och ledning ska 
organiseras i framtiden. Al ia terminal-
chefer i Stockholm hade fatt i uppdrag av 
produktionsomradeschefen Troels Niel
sen att komma med ett forslag som skulle 
vara fardigforhandlat lokalt pa termina
len. 

Grunden for dessa forhandlingar var 
lagd i hdstas da Troels Nielsen la fast 
forutsattningarna for den kommande 
administrativa organisationen inom pro
duktionsomrade Stockholm. Dessa s3g i 
hostas ut sahar: 

K r a f t i g m i n s k n i n g 
Minskning respektive okning av admini-
strativt stod och ledning inklusive tekni-
ker (lagiedarc raknas som 25%, driftle-
dare som 10%) allt raknat i arsarbets
kraftcr. 

Fran T i l l 
Norrkoping 50 10 
Arsta 134 110 
Tomteboda 79 24 
Segeltorp 19 25 
SUMMA 282 169 

Dessa siffror var da en mSlsattning och 
skulle kunna andras med nagra personer 
upp eller ner berocnde pa hur de kom
mande lednings och stodorganisationerna 
skulle komma att bl i efter lokala for
handlingar. Under tiden fram t i l l den 28 
april har stddet och ledningen delvis 
minskat. men dct ar annu en bra bit kvar 
t i l l malet. 

S e p t e m b e r 
Den 28 april var det bara Tomteboda 
som var klara med sina lokala forhand
lingar om hur den kommande stod och 
ledningsorganisationen ska se ut. Segel
torp hade ett embryo da de hade triiffats 
cn g ing veckan innan och Arsta hade 
mycket kvar att utreda innan de skulle 
kunna satta sig i lokala forhandlingar. 
Norrkoping var inte med i dessa diskus
sioner eftersom de har haft separata 
forhandlingar om vilka som far vara kvar 
pa gruppreklamcentralen. 

V i kom overens med produktionsomrS-
dcschefTroels Nielsen att alia terminaler 

ska vara klar med sina lokala forhand
lingar om hur ledning och stod ska se ut 
under hosten 2004. Innan dess kommcr 
Troels att lagga ett forslag diir terminal-
chcfcma blir ansvariga for specialomra-
den som: 

Teknik • Kvalitet • Logistik • Statistik • 
Siikerhet • Lokaler • Personal • Ekonomi 
• System • Information • Och kanske 
nagra t i l l . 

A l l t p 3 s o k n i n g 
Darefter kommer dc tjiinster som behovs 
att ga ut pa sokning och de som fartjiins-
terna kommer att ansvara for hela pro-
duktionsomradet, men ha placering p i 
nagon av temiinalema. Det ar lerminal-
chefen som fStt ansvar for specialomra-
det som ansvarar for tillsiittning av tjiins-
terna. Tillsattningcn sker troligtvis i 
produktionsomradets sam verkansgrupp 
eftersom det bcror hela produktionsom-
rMet. Tillsattningarna kommer att goras 
pa lamplighet i forsta hand. 

Troels Nielsen kommer att aterkomma 
med forslag innan seinestern pit vilka 
specialomriden som de olika tcrminal-
chefema kommer att fa. 

Denna overenskommelse innebiir att alia 
stodfunktioner kommer att komma ut t i l l 
sokning i produktionsomriidct i host. 

Hur manga av ledningsfunktionerna 
som kommer ut pa sokning i produklion-
somradet ar upp t i l l varje lokal tcrminal-
samverkan att bestamma. 

S t a n n a r I n t e u p p 
Troels var viildigt noga med att poiingte-
ra att detta inte innebiir art rationalise-
ringarna inom stod och Icdningsfijnktio-
nerna stannar upp t i l l dess. Om nagons 
arbetsuppgifter forsvinner innan hosten 
sa kommer samtal att ske med den perso-
nen och den fackliga organisation pcrso-
ncn tillhor. Om ingen annan losning 
forhandlas fram sa iir det normala i dessa 
fall attpersonen haratt viilja pa a t t g i t i l l 
produktionen eller Futurum. 

Ake Anevad 
Ake Anevad dr ordforande i 

Kluhh Brev Tomteboda. 
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"En inte alldeles enkel historia" 

S E K O P o s t e n s organ isat ion 
• Det ar som bekant inte alldeles en-
kelt att idag forsti S E K O : s organisa
tion. 

Jag vet inte om det overhuvud taget 
ar mojiigt, men jag ska i alia fall gora 
ett forsok att beskriva den. Jag 
begransar mig till den del av organi
sationen som ansvarar for det fackliga 
arbetet inom Posten, s i som den ser ut 
efter de andringar som galler f r i n i r 
2004. 

K l u b b e n 
Enligt forbundets stadgarardet klubbarna 
som ar grundorganisationen. For var del 
innebar det att Klubb Brev Tomteboda 
ansvararfor den fackliga verksamheten pa 
Tomteboda Brev. Klubb Arsta Pt pa Ar-
statcrminalcn. Klubb Tomteboda Paket pa 
Tomteboda pakettcrminal och Klubb 
Segeltorp pa Scgeltorpsterminalen. 
Ovanfor klubben delar sig forbundet i tva 

grenar. Den ena gar via (den geografiska) 
Stockholmsavdelningentill forbundsmotct 
och forbundsstyrelsen. Den delen av orga
nisationen behandlas inte i den hiir arti-
kcln. Istallet koncentrerar jag mig p i den 
andra grenen, som gar t i l l Verksam-
hctskommitten och slutar hos SEKO Pos
tens representantskap. 

S E K O P o s t e n s 
r e p r e s e n t a n t s k a p 

SEKO Postens ordforande Ake Kitilberg. Har vid Arstaklubbens irsmote i sallskap 
med Micke Tall, ordforande i Arstaklubben och Geografiska Ridet. 

Produkt ions V e r k s a m h e t s k o m m i t t e s 
ledamoter i SEKO P o s t e n s repskap 

Va Ik rets Namn Terminal 

1 Sune Sjodin Ange 

2 Ulf Norman Karlstad 

3 Jan-Eric Rdnnqvist Uppsala 

4 Micke Tall 
Alland Donsenius 

Arsta 
Segeltorp 

5 Hans Skog Goteborg 

6 Gerd Karlsson Nassjo 

7 Kenneth Petersson Malmo 

Ordf PC Brandeker Arsta 

Det konccrngemensamma fackligaarbetet 
inom hela Posten skots av SEKO-Postcns 
representantskap, som i sin tur utser SE
KO Postens styrelse. SEKO-Postcns rep
resentantskap bestir av 50 ledamoter f r i n 
Verksainhetskommitteerna; dessa 50 valjs 
i 7 geografiska valkretsar. Dcssutom ingi r 
SEKO Postens styrelses9 ledamoter samt 
1 representant for Icdare och 1 rcprcscn-
tant for specialistcr i kommitten. Samman-

lagt bestir SEKO Postens repre
sentantskap av 61 ledamoter. 

SEKO Postens styrclsc bestarav 
de fyra ordforandena ("verksam-
hetsansvariga") i Verksam-
hetskommitteerna samt ytterligare 
fem m and at. 

Det finns fyra Verksamhetskom-
mitteer: Servicenatet, Svensk Kas-
saservice, Postikerietsamt Posten 
Produktion. Posten Produktions 
Verksamhctskommitte har 8 man-
dat i SEKO Postens representant
skap. ett mandat fran varje geog-
rafisk valkrcts forutom Stockholm 
som har t v i mandat. Vilka dessa 
atta iir framgar av tabellen nedan. 

En forteckning over samtliga ledamoter i Verk-
samfietskommitten finns pa Tomtebodaklub-
bens hemsida. 

V e r k s a m h e t s k o m m i t t e n 
Vcrksamhctskoinmittcn ansvarar 
for de gemensamma fackliga f r i -
gorna inom Posten Produktion. 
Kommitten sammantrader 3-4 

ganger per ar. 
Verksamhetskommitten bestir av ett 

grundmandat fran varje terminal. Dcss
utom har de heltidscngagerade i Verksam
hetsradet en ordinarie ersattare. Samman-
lagt blir dct knappt 30 Icdamdtcr i kom
mitten (antalet varierar litet beroende p i 
strukturforandringarna i terminalnatcn och 
antalet heltidscngagerade). 

Respektive klubb valjer sin ledamot t i l l 
Verksamhetskommitten forutom de itta.. 
som ocksi ingir i SEKO Postens reprel 
scntantskap. Dessa valjs gemensamt av 
klubbarna inom respektive valkrcts. 

Verksamhetskommittens arbete leds av 
Verksamhetsridct . Verksamhetsradet^, 
bestir f n . av it ta ledamoter. inklusivt 
samordnande huvudskyddsombud. 

G e o g r a f i s k a R S d e t 
For att ytterligare kringia t i l l det har 
Verksamhetskommitten inrattat geografis
ka r i d inom de fem produktionsomradena 
i Posten Produktion. Det geografiska radet 
ar ett samarbetsorgan enligt SEKO-stad-
gans § 25. I vart fall mellan dc an s i lange 
fem klubbarna inom Produktionsomride 
Stockholm (Tba Brev. Tba Paket, Arsta, 
Segeltorp. Norrkoping). Ridct bestir av 
en representant f r in varje klubb samt 
ordfdranden och det samordnande huvud
skyddsombudet. 

Dct geografiska ridct ansvarar for ge
mensamma frigor inom Produktionsomri-
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det, t i l l exempel utser man representanter 
i samverkansgruppen och forbereder dess 
sammantraden. 

Micke Tall iir ordforande i dct geografis 
ka radet och Heinz Grentzelius samord
nande skyddsombud. 

Det geografiska radet utser SEKO:s 
representanter i Produktionsomradets 
Sam verkansgrupp. 

S E K O P o s t e n s a m o r d n a r e 
For att lokalt samordna den fackliga verk
samheten inom SEKO Postens alia grenar 
utses en facklig samordnare av berorda 
klubbar inom varje geografisk SEKO-
avdclning. Inom Stockholmsavdelningens 
omriidc har Micke Ti i l l , ordforande pa 

1^ \ r s ta postterminal. utsetts t i l l samordnare. 

K o s t n a d e n 
Det iir klubbarna som numera finansierar 

_ d e t koncernfackiiga arbetct. V i betalar 4 
^ ^ r per medlem och manad t i l l det gemen

samma koncernfackiiga arbetet. 

Y t t e r s t a a n s v a r e t 
Det yttersta ansvaret for SEKOis verksam
het, vare sig den sker i avdelningar. verk-
samhetskommitteecr. pii forbundskontoret. 
etc, etc, har forbundets kongress. som 
sammantrader vart tredje iir (2003. 2006. 
osv), och daremellan forbundsiirsmotena 
samt forbundsstyrelsen. 

Jan Ahman 

DET AR ROTT 
(liten scanningsvisa) 
text & mus ik : 
T h o m a s "Orup" E r i k s s o n 

T r a v e s t e r i n g : 
Mikael Strom 

Och alia omkring 
Dom marker ju allting 

Finns det n i g o n t i n g att saga, 
Sag finns det n i g o t mer? 
Jag var val ingen angel 
Jag fbrnekar inte det 
Men nu nar det ar over 
Sa syns det overallt 

A i i i h 

Rott, det ar rott 
Men det g i r 
Oh, det lyser rott p i kvallen 
men inget p i dan 
De ser att det ar rott 
Det ar rott 
Men a n d i 
Jag har klarat mig ratt lange 
Jag borjar bli van 

Och alia omkr ing 
Dom marker j u allting 

Det ar rott 
S i rott. . . 

Har finns s i m i n g a skarmar 
Allt vi scannat uti dag 
S i manga som vi missat, 
ja , det marker val jag 
Men om jag kunde g lomma (dem) 
D i kunde jag bli fri 

A i i i i a i h 

Rott, det ar rott 
Men det gar 
Oh, det lyser rott p i kvallen 
men inget p i dan 
De ser att det ar rott 
Det ar rott 
Men a n d i 
Jag har klarat mig ratt lange 
Jag borjar bli van 

Och alia omkr ing 
Dom marker j u allting 
Det ar rott . . . 

A i i i i h 

Det sista jag behover 
Ar flera skarmar overallt 
Men nu nar det ar over 
Aaaah 
D i syns det overallt 

Rott, det ar rott 
Men det gar 
Oh, det lyser rott p i kvallen 
men inget pa dan 
Du vet att det ar rott 
Det ar rott 
Men anda 
Jag har klarat mig ratt lange 
Jag borjar bli van 

Och alia omkr ing 
Dom marker ju allting 
Det ar rott 

Oh, sa rott 

Dom marker ju al l t ing, 
men. . . 
det ar rott 
rott det ar rott det ar rott 

Mikael Strom 

Mikael Strom ar ledamot av klubbstyrel-
sen pii Arsta och arbetar pa DILen. 

Info via mail? 
• Mellan Facktueilt-
numren sk ickar vi ut en 
del Information genom 
mail, bl.a. S E K O P o s 
tens veckobrev och 
information om projek
ten. 

Anmal din mail -adress 
till 
ian.ahman&posten.se 
sh satter vi upp dig pS 
sandlistani 

/ R e d . 
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gjort bokillustrationer, som inte visas liar. 
- Prins Eugens "Molnel". nationalkleiw-
den. som guiden kailade den. liar jag alltid 
gillat. Nar jag sommarjobbade i 
Stockholm gick jag hit t i l l Waldcmarsuddc 
och redan da var Molnel en favorit; jag har 
skickat manga vykort med den som motiv! 
Den iir n-aditionell i sin stil - men anda 
nagot mer. 

Nigon favorit bland Margrethes mi l -
ningar? 
- Det ar j u mycket gront och blatt i hennes 
malningar, men jag tycker biittre om de 
mer abstrakta malningarna med bruna och 
rosa fargtoner och dc ljusa vita fjallmal-
ningarna; diir tycker jag att man kan man 
se att "naturcn ar farlig". som hon sjalv 
sagt. 
- De ger mer en inre bild av henne. an en 
fotografisk bild av naturcn. Jag tycker nog 
ocksa. t i l l skillnad fran guiden. att Mar
grethes malningar ar mer "moderna"" iin _ 
prins Eugens. ' T 

Waldemarsudderost 
Namn: Raili Kalliovaara 
Aktuell som: Kulturansvarig i A r s t a k l u b 
ben. arrangor och en av 16 deltagare i 
Arstaklubbens visning av Natuiens sjal. 
Drollning Maigrellic II och prins Eiigen 
pa Waldcmarsuddc. 
I Posten sedan: Borjade sommarjobba i 
borjan av 70-talet. Studerade i Helsingfors 
och jobbadc pii Stockholm Ban pa somrar-
na. Blev fast anstalld som bbb pa Ban forst 
i slutet av 70-talet. Numera deltid natt pa 
Arsta. 

Vad studerade du? Konsthistoria. kultu-
rantropologi och ryska i Helsingfors. 
- Nar jag borjat arbeta deltid pa Sth Ban 
studerade jag 60 poang swahili i Uppsala. 

Har arbetat med olika museiutstallningar 
i Finland, produceradc bland annat 1990 
en utstallning om Katarina den stora och 
Gustav III for museet i Kotka. 
Utanfor Posten: Mycket intresserad av 
kultur: konst och litteratur, har alltid liist 
mycket. 
Bor: Pa Sodermalm i Stockholm och i 
Helsingfors (ibland). 
Familj: Singcl. 
Vad tyckte du om utstallningen? 
- Litet imponerad av drottning Margrethes 

malningar. hade kanske inte sa stora for-
vantningar. Hon har talang och miiste ha 
ett brinnande intresse. Hon har j u ocksa 

Namn nagon annan konstnar som du 
tycker om! 
- Nar jag var valdigt ung var Gaugain en 
favorit. Sedan blev det Munch och honom 
tycker jag fortfarande mycket om. Numera 
ar det mycket svart att namna nagon spcci-
ell favorti, dct tlnns j u sa mycket fm konst. 
Ryska konstniirer. t i l l exempel Alexander 
Dejneka inom den socialistiska realismen! 

Nigon finsk konstnar? 
Helcnc Schcrfbjcck torstas och Outi 

Heiskanen. t i l l exempel. iir en finsk grafi-
ker som jag gillar Inari Krohn tycker jag 
ocksi mycket om. 

Kan vi vanta oss fler konstbesdk som ' 
det idag? 
- Ja, vi ska fdrsoka hinna med t v i t i l l i 
v i r . Utstallningen " / linje - svensk teck-
ning under 100 dr" p i Liljevalchs konst- ^ 
hall besoker vi lordag den 15 maj. Moder
na Museets Karl Isakssonsutstallning, som 
dppnar i mitten av maj, stir hogt p i onske-
listan - men det ar osakert om de kan ta 
emot fler gruppcr p i lordagar. 
- Konstbesoken har varit roliga och det 
verkar som att de ar uppskattade. 
- Klubben erbjuder ocksi teaterbiljetter, 
och aven konscrter har efterfrigats. 

En belt annan sak: Ar-
sta/Tomtebodaprojektet! 

Jag vantar med spiinning pa hur alia ska 
fa plats p i Arsta! 

Det ar problem med arbetsmiljon och jag 
hoppas att arbetsgivaren ar beredd att satsa 
pa kulturella aktiviteter pd arheisiid. 

Text: Jan Ahman 
Bild: Prins Eugen 
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Postens delSrsrapport 

Ant l igen s v a r t a si f fror! 
hoppas att den hogsta ledningen lart av 
detta och istallet lever som man lar: "Del 
(ir farligl all Iro alt cenlrala projel<l kan 
losa alll. Det dr vardagsralionalieringar-
na som ur viktiga", avslutar Sallqvist 
intervjun i Nyhetsposten. 

N y a s t S l b a d 
Utdclning. nWer Leverans. som det kallas 
numera, forutspas nya stalbad: 

E x c e s s e r n a 
Laget ser for narvarande litet ljusare ut for 
Posten, med ett resultat som ligger pa ratt 
sida om strecket och en ledning som har 
stoppat de varsta excesserna fran Grabes 
gastspel. Forhoppningsvis kommer Lindh
utredningen att leda t i l l att subventione-
ringen av bankerna upphdr. aven om dct 
leder t i l l att ytterligare upp ti l l 2.000 
anstallda tvingas t i l l omplaccringar cllcr 

US 

-y<A HAp. HOC^ 

• Postens rorelscintakter stcg under forsta 
kvartalet i ar t i l l 2,268 miljarder; cn ok
ning med tva procent jamfort med samma 
period forraaret. Den okade omsattningen 
fdrklaras framst med hogre paket-, ODR-
och tidningsvolymer. Adresserade brev 
fortsatter att minska. 
Rorelseresultatet blevp/H.v 182 miljoner, 

en forbattring med 192 miljoner jamfort 
med samma period forra aret. 

i jp l , Resultatet efter skattblev 303 miljoner 
(13). Da ingar en positiv skatteeffekt pa 
126 miljoner. utan denna engangseffekt 
blir resultatet/;/i(.5 177 miljoner. 

dfEem m S l 
^ A ' i d bolagsstamman presenterade V D Erik 

Olsson de fem nya mal som ska styra 
Postens verksamhet framdvcr; 

• Friska och cngagerade medarbetare 
• Effektiva och ti l lforl i t l iga proccsser 
• Hog kvalitet t i l l konkurrenskraftiga 
priser 
• Nojda kunder och stort fortroende 
• Ett Posten med god Idnsamhet 

Vid den chefskonferens som foljde pa 
bolagsstamman redovisade finanschefen 
Bo Friberg vad "god Idnsamhet" innebar, 
i alia fall i ett forsta steg. Malet ar att 
Posten senast ar 2006 ska gora ett rorclse-

i^^esul tat pa 600 miljoner och redovisa 
^ ^ i n s t 300 miljoner i vinst efter avsattning-

ar och skatt. Om den utveckiing som 
redovisas i arets forsta delarsrapport haller 
i sig, bor det mi le t kunna uppnas. 

F r S g a n a r h u r 
Fragan iir hur. Chefcn for Produktion & 
Logistik.Goran Sallqvist. aviscrade att dct 
ska sparas 500 miljoner per dr inom vart 
omrade. 

Inom Produktion pagar for niirvarande 
nio projekt; vi i Stockholm iir indragna i 
flertalet av dem. "Det vi hitti l ls fattat 
beslut om kommer inte att riicka". varnade 
Siillqvist. 
Nar man samtidigt hor siffran 500 mil jo

ner. sa kan man b l i kallsvettig for mindre. 
Ledningen for Produktion lovadc rundhant 
225 miljoner forde nuvarande nio projek
ten. En uppgift som man inte kommer att 
ga iland med. Diirforpagarfornarvarande 
jakten nerat i organisationen tor att skrapa 
ihop dc utiovade miljonerna. Man far 

• En stor satsning pa fastighctsboxar 
planeras. i omregleringsvarlden finns det 
inte langre pengar t i l l att dela ut posten i 
dorrarna i flerfamiljshusen. 
• "Stora besparingar kan uppnas genom 
alt ytterligare oka den maskinella fordd-
lingen isorteringen ": kanske blir dct anda 
maskinell finstallning t i l l slut? 
• Tidsfonstren for turarbetet ska ses over; 
det skulle inte skada - om man med det 
menar att ta bort eller atminstone senare-
lagga stopptiden forspridningssortcringen 
av B-posten. 
• 1 senaste numret av Nyhetsposten in-
tervjuas en smart postcenterchef som 
raknat ut att Posten kan spara 23.000 kr 
per ar och brevbarare om man tar bort det 
bctalda maltidsuppehall som brevbiirarna 
har inlagda i sina scheman (forutom en 
obctald rast pa 30 minuter). "Del liar vi 
absolut inte rad med ", siiger den intervju-
ade. Nej, i omregleringsvarlden har vi inte 
rad med sadana formaner for dem som 
delar ut Posten; de iir fdrbchallna det 
oversta toppskiktet i foretaget. 

Bild: Ulf Lundqvist 

lamna Posten. 
Men foretaget iir fortfarande briickligt som 

ett resultat av ornregleringcn - matsilvret ar 
salt - och bckymret med vikande brcvvoly-
mer aterstar. Fragan blir om Lindhs utred
ning kommcr med forslag som ytterligare 
forsvarar mojiigheterna att hantera dessa 
problem. En aterrcglcring eller atminstone 
koncessionsavgifter for russinplockarna 
vore pa sin plats! 

Da skulle det finnas pengar t i l l att behalla 
servicen i brevbiiringen. anstandiga villkor 
for personaien - och kanske t.o.m. cn del av 
kassaservicen! 

Text: Jan Ahman - •^m-^-

Jan Ahman dr redaktiir for Facktuellt 
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Om regleringspolitiken 

Lindhutredningen har presenterat sina forslag 

Att sopa upp r e s t e r n a frSn 
o m r e g l e r i n g s f e s t e n 
• Den sa kailade Lindh-iitrcdningen 
(Post- och kassascrviceutrcdningcn, SOU 
2004:52) presenterade den 6 maj sitt 
delbetankande om "Samhdllets hehov av 
helalljiinsler ". 

Utrcdningcn konstaterar i sin lagesbe-
skrivning att antalet transaktioner som 
genomfors hos Svensk Kassaservice fort
satter att minska i snabb takt (enligt Pos
tens delarsrapport minskade transaktioner-
na med 16 procent under forsta kvartalet 

i ar. jamfort med samma period forra 
aret). Utredarna beraknar att dct idag ar ca 
175.000 personer som ar beroende av 
Svensk Kassaservice for sina betalnings-
uppdrag. Antalet fortsatter att minska. 
bl.a. darfor att manga av de 45.000 pen-
sionarer som fortfarande far sin pension 
genom utbctalningskort kommcr att ga 
over t i l l gircringar/lntemet. Man har ocksa 
notcrat det som alia som haft oturen att 
behova utratta ett arende over disk har 

kunnat konstatera (vare sig det ar hos 
Kassaservice eller nagon av bankerna): 
det ar ett forfarligt dyrt satt att uttbra sina 
betalningar pa. 

F o r t s a t t a n s v a r 
Mot denna bakgrund fdreslarutredningen: 

• Det politiska malet for grundlagganof 
bctaltjanster ska faststiillas av riksdagen 
och formuleras: 

"Det skall finnas tillgang till grundlag
gande betaltjunster i hela landet till riinli^ 
ga priser". 
• Staten ska ha ett fortsatt ansvar for dessa 
grundlaggande betaltjiinster. Dessa ska 
omfatta betalningstbrmedling. uttag av 
kontanter samt bantering av dagskassor 
for naringsidkare och ideella foreningar. 

For omraden diir "marknaden" tillgodo-
ser behovet av grundliiggande betaltjiinster 
skall staten inte vidta nagra atgiirdcr for 
att oka tillgiingligheten. 
Statens ansvar for grundlaggande betalt

jiinster skall geografiskt bcgriinsas t i l l dc 
orter och den landsbygd diir dct inte ar 
"kommersiellt motiverat" att tillhandahal
la sadana tjiinster och diir dct inte heller 
finns nagra jamforbara altcrnativ. Pa 
landsbygd diir kommcrsiclla altcrnatiw 
saknas skall grundliiggande betaltjiinste! 
finnas tillgiingliga genom lantbrevbiiring-
cn. om det inte sker pa annat satt. 

L a n t b r e v b a r i n g e n 
• En siirskild utredare bor tillsattas for an' 
forhandia fram en branschoverenskom-
melse med bankerna. 
• Nuvarande lag om grundliiggande kassa
service skall upphora att giilla fr.o.m. den 
1 j u l i 2006. Nyordningen forkassascrvicc-
tjiinsterna skall borja genomforas fran den 
I januari 2006. 

I bolagsordningen for Posten skall anges 
att foretaget - utan vinstsyftc - ska tillhan
dahalla grundliiggande bctaltjanster ge
nom lantbrcvbaringcn. Dcssutom fir 

Posten sjiilvt eller genom dottcrbolag pa 
kommcrsiclla grunder uttbra sadana upp
drag (pa de orter dar upphandling blir 
aktuell). 

• Post- och telestyrelsen skall ha regering-
ens uppdrag att upphandla de grundlag-

SEKO: 

"Postutredaren har en 
overtro marknaden I I 

• Idag presenterade den statligc utreda-
ren Susanne Lindh uffedningen om 
Svensk Kassaservice framtid. Hon fo-
reslar att Postens uppdrag att forse hela 
landet med grundliiggande kassaservice 
forsvinner. Hon v i l l att dct ska vara 
mojiigt att upphandla andra utforare av 
kassaservicen. framst bankerna. SEKO ar 
kritiska t i l l forslaget. Dels for att banker
na i cn sadan modell far betalt for att ta 
hand om sina egna kunder, dels for att 
utredaren har en overtro pi marknaden. 

Det iir orimligt att bankerna far betalt 
av staten for att ta hand om sina egna 
kunder trots att man redovisar nya m i -
Ijardvinster varje Sr. sager SEKO:s for-
bundsordforande Janne Ruden. 

Lil<a d y r t 
Han tror vidare att utredarens forslag kan 
bli lika dyrt for staten i slutandan men 
med en siimrc service. 

Det kan bli dyrt for staten med tanke 
att kon inte varit lang for att utfdra den 
hiir typen av tjanster tidigare. 

Staten tar, om forslaget blir verklighet, 
en stor ckonomisk risk. Utredaren har en 
overtro pa marknaden. Risken finns att 
dct blir lika dyrt for staten som med den 
nuvarande modellcn. fast med en samre 
service, siiger Janne Ruden. 

SEKO har under manga ar varit starkt 
kritisk t i l l formerna fdruttbrandet av den 
rikstiickande kassaservicen. Genom att 
Posten inte fSttfull kostnadstiickning for 
uppdraget har detta drabbat dc anstiillda 
inom kassaverksamheten. Forbundet har 
diirfor kriivt att Posten ska fa full kost
nadstiickning for att utfbra dct samhiill-
suppdraget. En sadan ersattning skulle 
kunna finansieras via niigon form av 
koncessionsavgift dar bankerna far ett 
ansvar att finansiera kassaservicen. 

R e m i s s v a r 
SEKO:s forbundsordforandepoiingterar 
att Susanne Lindhs utredning bara ar ett 
forslag. Han sager vidare att oavsett vad 
som hander maste personaien i Svensk 
Kassaservice behandlas med rcspekt. 

- V i r bestiinida uppfattning iir att staten 
maste ta ett stort ansvar for alt underliitta 
dc postanstiilldas omstiillning, oavsett 
vad som nu hiinder. Den lojala och redan 
hart prbvadc personaien inom kassaverk
samheten mSste behandlas med rcspekt 
och vardighet, siiger Janne Ruden. 

SEKO kommer att precisera sina syn-
punkter p i utredningen i dct remissvar 
som forbundet kommer att lamna. 

SEKO Posten 
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gandebetaltjansterna. Upphandlingen ska 
omfatta de orter och den landsbygd dar 
det inte ar kommersiellt motiverat att 
tillhandahalla sadana tjanster och dar dct 
inte finns jamforbara altemativ. 

Upphandlingen ska galla fran tidigast I 
januari 2006 och senast den 1 j u l i samma 
ar. 
• Konsumcntverket ska ges i uppdrag att 
genom information och utbildning fa de 
grupper som fortfarande anvander kassa
servicen att hitta andra satt att skota sina 
betalningar och Riksfdrsakringsverket att 
hitta nya losningar for utbctalning av 

pensioner t i l l dem som saknar bankkonto. 
• Konsumcntverket ska bevaka att de 
grundlaggande betaltjansterna"motsvarar 
samhallets behov". 

L a g g s n e r 
Mera kortfattat innebar utredningen att 
Svensk Kassaservice laggs nerar 2006. Pa 
storre ortcr kommcr bankerna och/eller 
ICA (och liknande) att skota bctalnings-
formedlingen, pa landsbygden lantbrevba-
rarna och i de orter diir det finns varken 
banker eller lantbrevbaring kommer tjans-
tcn att upphandlas av exempelvis ICA 

eller Posten. 

Ar da detta ett bra forslag? Ja, jag tror det. 
Det finns inte langre nagon aniedning for 
Posten att syssia med den har verksamhe
ten - i vart fall inte under de former som 
galler idag. Dagens situation med tudel-
ningen av Brev och Pakets utlamningsstal-
len och Kassaservice kontor iir naturligtvis 
helt vansinnig. men aven om man slog i 
hop dem sa skulle det bara b l i en t i l l fal l ig 
losning. Posten far 400 miljoner fran 
staten for att driva Kassaservice, vilkct 
gor att verksamheten gar med i basta fall 
plus minus noli. Men transaktionerna 
fortsatter att minska. och det kommer iiven 
i framtiden an bli ett evigt kattrakande 
med staten om hur mycket de ska ersatta 
verksamheten med. Sii bl ir dct iiven i 
Lindhs forslag, men i mindre omfattning 
och med cn starkarc position for Posten, 
eftersom vi inte langre har ett lagfast krav 
att just vi ska uttbra hela uppdraget. 

V a l l a g s k o m m i t t e n 
T i l l sakcn hor ocksa att den Vallagskom-
initte som ser over bl.a. postrostningen. 
ined storsta sannolikhet kommer att ta 
ifran Posten ansvaret fbr detta uppdrag 
och istallet lagga det pa kommunerna. Det 
iir inte sa konstigt. med tanke pa hur Pos
ten skott detta uppdrag sedan de riktiga 
postkontoren stangdes. Hos mig hade 
tobakshandlarn inriittat vallokalen i den 
lilla skmbb diir han har boxarna. 

Jag hade in i det liingsta hoppats pa cn 
rcniissans for dc riktiga postkontoren. 
aven om de av strukturella skal skulle bli 
farre och mindre an tidigare, men det 
kommer inte att bli sa. I varje fall inte sa 
liingc omrcglerarna styr det hiir landet. 

Den bank- och giroverksamhet som var 
det ena ben, som bar upp postkontoren, 
har dc socialdemokratiska regeringarna 
(naturligtvis pahejade av fp-m-c-kd) tagit 
ifran Posten. IKEA fick oppna bank, men 
inte Postgirot: sadan var instiillningen. Niir 
sedan Postgirot saldes ut, sa hade bankka-
pitalet fatt allt de ville ha. Aterstod lankor-
na. och dem kan lika garna nagon annan ta 
hand om. 

B i l l i g a r e 
Hade Posten tatt behalla sin bankverksam-
het och dct monopol pa statliga betalning
ar som vi en gang hade just for att kunna 
skota iiven dc mindre Idnsamma dclarna 
av samhiillsservicen inom detta omrade -
ja, da hade det inte varit nagot problem. 
Eller riittare sagt: det hade atminstone 
varit enklare och billigare att hantera de 

PRESSTOP!PRESSTOP!PRESSTOP!PRESST 

Om Posten Produktion 
B • Posten Produktions ledning och de 
^ f a c k l i g a organisationerna publicerade 

'den 17 maj ett gemensamt uttalande om 
vi lka besparingsatgarder som ska vidtas 
under I ren 2004 - 2008. 

Foljande tillkannages: 
• De pagaende atta s.k. strukturprojekten 
(Arsta/Tba, Tba Klump, Segeltorp, etc) 
full^oljs. 
• Beslut om ytterligare terminalnedlagg-
ningar fbrdrojs. 

M e t o d u t v e c k i i n g 
• Istallet satsas dels pa "fbrbattrade ar-
betsmetoder" (kallas "Metodutveckling"; 
i klartext innebar det att de terminaler 
som har samre nyckeltal an andra kom-

^ mer att fa skarpta krav pa sig, inte minst 
k ^ A r s t a ) , dels pa ny teknik. 
I • Den nya tekniken bestar dels i en fbr-
I battrad och utvidgad OCR-lasning, dels-
I pa att ett antal sorteringsmaskiner 
~ ("Brevforadlingsmaskiner" - BFM) kops 

' in for att anvandas t i l l en fbrenklad form . 
av maskinell finstallning. 

Idag sorteras ca 80 procent av Sma/C5 
och 45 procent av stora brev i maskin. 71 
procent av dessa sorteras med hjalp av 
OCR-lasningen (och resten med video-
kodning). 

N y a O C R 
Med den nya OCR-utrusttiingen ("Ge-
mensam Lasbarhetsplattform" - GLP) 
raknar man med att drygt 85 procent av 
smSbreven och 60 procent av stora brev 
kan sorteras i maskin och att hela 91 
procent lases med hjalp av OCR. Forst ut 
att introducera GLP bl i r Malmo och 
Arsta. 

Dessutom raknar man med att i befint l i 
ga sorteringsmaskiner och de nya B F M 
kunna sortera posten efter gatunamn och 
-nummer. Darigenom sparas tid i brevba-
ringen. 

Beslut om dessa investeringar ska tas i 
koncemstyrelsen i j u n i . 

F o r t s a t t h o g m e d e l S l d e r 
• Man konstaterar att medelaldern kom
mer att vara fortsatt hog inom Produk
tion. Man slSr fast att hog alder "inte ska 
vara en belastning utan snarare en t i l l 
gang", forutsatt att de arbetsorganisato-
riska, arbetsmiljbmassiga samt mentala / 
kompetensmassiga forutsattningarna 
utvecklas. 

Detta noterar vi med stor tillfredsstal-
lelse i Stocliholm och forvdntar oss bl.a. 
att ett fdljdbeslut maste bli att Arstas 
KSM flyttas till Tomteboda Klump, som 
kommer att bli den terminal som har den 
absolut hogsta medelaldern i Brevndtet! 

9 0 0 m i l j o n e r 
• Posten Produktions ledning fbrvantar 
sig foljande besparingar pa dessa Stgar-
der: 

- De pagaende atta strukturprojekten 
och "vardagsrationaliseringar" ca 400 
miljoner aren 2004 - 2008 (varav de 
forstnamnda 225 miljoner). 

- Billigare transporter ca 150 miljoner 
- Teknik och "Metodutveckling" ca 

350 miljoner (varav GLP 50 miljoner). 
Summa ca 900 miljoner kronor. 

Beslut om detta handlingsprogram ska 
tas i Posten Produktions samverkan 
("Prodsam") den 24 maj. 

Jan Ahman 
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problem som overgangen t i l l nya betal-
ningsformer for med sig. 

Som en sammanfattning kan man saga att 
Lindh i sitt delbetankande sopar upp smu-
lorna fran omregleringsfesten inom detta 
omrade. De stora kapitalcn och det skikt 
som styr dessa, har fatt sitt. De mindre 
kunderna har getts en dyrarc (och ofta 
samre) service och personaien har fatt 
betala med uppsagningar och samre v i l l 
kor. Kort sagt, omrcglerarna har fatt in 
annu en full traff 
Nu aterstar nagra "restkundcr" som ingen 

v i l l ta ansvar for. Lindhs tbrslag ar vettigt. 
men det skulle inte fdrvana mig om det i 
slutandan blir Posten som i alia fall far ta 
ansvaret. och v i som jobbar i foretaget 
som far betala. 

Sedan finns det naturligtvis cn annan 
losning pa problemet: Aterfor bank- och 
giroverksamheten i statens ago,aterinratta 
monopol pa lampliga delar sa att de litet 
mer udda tjanstema kan subventioncras 
genom monopolvinsterna - istallet for att 
dessa. som nu ar fallet, under omregle-
ringspatraskets tidevarv, ais upp av det 
harskande skiktet. Det ar battre att mono
polvinsterna anvands ti l l att fbrcnkla och 
forbilliga betalningama for pensioniircn x 
och flyktingen y an t i l l att oka pa dirck-
toren z:s bonusmiljoner. 

H y l l a r m a r k n a d e n 
Denna losning ar dock avskydd av omrcg
lerarna och darfor har den socialdemokra
tiska rcgeringen skrivit direktiv tor Lindh
utredningen dar man hyllar "marknaden" 
och "liheraliseringens positiva ... effek-
ler ". 

Utredningens forsta uppdrag var att 
avveckia Svensk Kassaservice: det har 
man nu utfort. 
Det andra uppdraget - som ska redovisas 

senast den I november i ar - galler att 
• Se over prisregleringen for "cnstaka 
forsandelser" och prissattningcn for t id-
ningar. 
• Gora en samhallsekonomisk analys av 
libcraliscringcn av postmarknadcn och 
analyscra dct politiska malet forpostomra-
det. 
• Foresia "mdjligheler for operaldrer all 

fa lillgdng lill delar av den doniinerande 
operaldrens dislrihulionsndl" och "en 
konkiirrensfrumjande roll for PTS pd 
poslomrddel". 

E U : s o m r e g l e r i n g 
Lindhs forsta rapport innehaller forslag 

som fox Posiensds\r bra, men antagligen 
inte for de mindre kunderna (och natur
ligtvis inte heller tor dc kvarvarande ca 
2.000 potskassorcrna!). Det ar med oro 
och spanning man invantar nasta betan-
kande. Kanske vore dct inte sa dumt om vi 
inom SEKO Posten litet mera oppet disku
terade vad v i egentligen v i l l ha ut av ut
redningen. Nedgangen i volymer kommcr 
inte att bl i lika drastiskt inom brevomradet 
som inom kassan. Men minskningen kom
mer att fortsatta atminstone ett tag t i l l , och 
friiean iir hur detta ska hantcras. Hur ska 

vi stalla oss t i l l EU:s fortsatta omreglering 
av postmarknadcn? A r den "brittiska" 
losning - terminalnatct ska vara oppet for 
alia distributorer - som Lindutredningcn 
ska undersdka bra? Etc 

Facktuellts spalter star som alltid oppna 
for debatt! 

Jan .Ahman 

SEKO.s ojficiella ullalande piibliceras pd 
joregdende sida. 

Debatt 

Arsmoteskommentar fran 
en "nygammal" medlem 
• Jag bevistade Ars ta i rsnnote t i i r 
efter att ha haft annan facklig anslut
ning n i g r a i r . Facktuell t nr 2 har ett 
bra referat f r i n detta mote . Men det 
ar n i g r a punkter som inte f r amkom-
mer. Bl.a. varfor det blev tidsbrist. 

Enligt min mening berodde det p i 
en handfull "motesforstorare" med 
Eva Thorn i spetsen. T.ex V e r k s a m -
hetsberat telsen p i ca 5 sidor tog 2 
t immar att ga igenom eftersom varje 
punkt kommente rades i det oandliga 
med meningsldst pladder om allt 
mojiigt annat an det som horde till 
punk ten . Jag har inte upplevt n i t 
l iknande sedan Berra Ahmberg och 
hans Kflm:r-kam rater forsokte upp-
vigla Postchaufforsklubbens med
l emmar till vilda strejker under 
1970-talet. Nar man miss lyckes med 
oss slutade de och borjade p i Scani-
a i Sodertalje och se, snart kunde 
man lasa i t idningarna om vilda strej
ker. 

Vilda strejker 
Nu vill jag p i intet vis beskylla Eva 
for uppmaningar till vilda strejker, 
men det var fler an jag som inte for-
s tod ett dyft av vad hon egentligen 
vil le, kanske ville hon bara hora sin 
egen rost? 

Givetvis ar det bra med i s lk te r , 
men j ag tycker faktiskt att det ar 
oforskamt mot oss andra att g i n g p i 
gang avvika fran dagordningen. 
En annan sak som f d r v i n a r mig ar 
ordforandedebat ten, det ar val darfor 
man har en vice, for att han ska kun
na rycka in for den ordinarie. 

24 

Sen v i l l j ag kommente ra den helsida 
som E T . sk r iv i t i Facktuellt n r 2 . Den 
verkar vara skriven av en rattshave-
rist, med en massa luddiga och fel
aktiga beskyllningar i t alia hall. Om 
krav stalls p i s a m m a satt m i s t e det 
ju vara mycket s v i r t att tillgodose 
dem. Vet hon ens sjalv vad hon vill 
rent konkret? 

Helhetssyn 
Se dig omkr ing , (lyssna p i bullret i 
Segeltorp eller mat temperaturen p i 
chauffornas lastplatser. Ena stalletar 
inomhus med +20 nasta utomhus 
kanske -20, hur klar man sig?.) i 
stallet for att ha syrliga kommentarer, 
om bakgrund (utan att kanna till fak 
ta). T.ex bul lermatning fodrar val i 
forsta hand kunskap i hur bullermat
ning ska goras. 

V i r a fackliga represententer ar* 
valda for oss alia och jag u t g i r f r i r f 
att de lagger ner mest jobb dar de 
beddmer problemen som stdrst. Sen 
ar ju samhallet av idag lyvarr s i cy-
niskt att man bara flyttar arbetet dit 
det kan utforas tillrackligt billigt. Gi
vetvis ska vi alia kampa for att f i det 
battre, men p i ett seriost satt. 

Ratta mig o m jag har fel, men ar 
inte poangen med demokrat i att 
n i g r a valjs for att kunna satta sig in 
i, och ta stal lning i detaljfrigorna, 
med en helhetssyn. 

Bengt "Bippen" Pettersson 
Biltransporten Arsta 

Ewa Thorn svarar p i sidan 25 
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Bojkotta va le t till 
E U - p a r l a m e n t e t - e l ler in te? 

• Inom nagra veckor ska det hallas val i 
Sverige den 13 jun i . Ett val som skall utse 
representanter t i l l EU-parlamentet i Brys-
sel/Strasbourg. 

I det nuvarande parlamentet deltar 22 
ledamotcrfran Sverigeblandde 625 "folk-
valda" fran alia medlemslander. For Sveri
ges del minskar antalet platser i parlamen
tet fran 22 t i l l 19 efter utvidgningen i ar. 

(^^Jag gissar att manga av oss kommer att 
Dojkotta valet for att inte legitimera ytter
ligare maktforskjutning t i l l Bryssel. En del 
kanske valjer att rosta pa EU-motstandar-
partierna Vansterpartiet eller Miljopartiet 

^ | | |^ler kryssa for enskilda EU-motstandare 
1 ovriga riksdagsparticr i syfte att en plats 
i EU-parlamcntct ska underliitta att ta 
Sverige ur EU. 

K a p i t a l e t s m a k t 
Innan jag borjar prata om varfor v i skall 
rosta i detta val, v i l l j ag garna beriitta litet 
om EU:s bildande och EU-parlamcntet. 

EU bildades for att starka kapitalets makt 

Mi^* Jag rattar dig garna, "nygamle" Bengt! 
^^(Presenteradig vid dllfalle - jag vet inte vem 

du ar!) Kanske blir ett iirsmote - och yttran-
dena dar - sviirtbrstaeliga nar man som du 
inte deltagit under nagra ar. 

1 ^ E n v S i d s h a r s k a r e 
Poangen ined demokrati iir knappast a« viilja 
cnvaldshiirskarc som i inedlcmmamas namn 
beslutar helt sjiilva iiven i principiellt viktiga 
friigor Att representera innebiir rimligcn inte 
minst att veikligcn eftcrfraga och tbra fram 
medlemmamas uppfattningar. 

Kravet pi mindre "envSldsharskandc" och 
merav medlemskonsultationer (t ex enkiiter) 
har ocksa varit starkt, framforts av manga. 

N o n c h a l e r a r 
Poiingen med demokrati ar ju namligen 
knappast heller att rnedlemmama inte ska 
anvanda sin yttranderatt cllcr - om de anviin-
der den - kallas "m6tesfi)rstdrare". Medlem
mamas synpunktcr behovs som underlag tor 
bra beslut! 

Riktigt ilia ute ar demokratin nar de valda 
rcprcscntantcma t o m helt nonchalerar med-

och EU-parlamentet arEU:sdemokratiska 
fasad for monopolkapitalets diktatur over 
det arbetande folkets sociala och samhal-
leliga forhallande. 

I EU ar den nyliberala politiken stadfast 
i direktiv och lagar som Kommissionen 
har faststallt under medinflytande av EU-
parlamentet. EU ar monopolkapitalets och 
storfinansens projekt for att skapa basta 
mojliga forutsattningar tor deras jakt pa 
stiindigt okade profitcr. en jakt som pagar 
runt hela var varld. 

Resultatet av EU:s politik ser vi tydligt i 
Sverige under det senaste artiondet. Rcge
ringen och den s.k. "oppositionen" fortsat
ter att rabbal nyliberala mantra om att 
privatiscringar, bolagiseringar och skatte-
liittnader for de rika iir den enda vi i-
gen/mojlighetcn for Sverige att fa okat 
valstiind och t i l lvaxt i den globaliserade 
viirld som nu pastas vara nagot nytt. Detta 
iir ett projekt for att nedvardera oss alia, 
diirfor borde v i inte vara med! 

lemmarnas uppfattning inanifesterad i for-
mcllt korrckta iirsmotesbeslut i en gnmdligt 
debattcrad friiga. Det intriiffade forra vcrk-
samhetsaret. Men Facktuellts referat, som du 
kallar "bra", missade grovt denna viktiga 
information ti l l de fackliga medlemmarna: 

S u n d h e t s t e c k e n 
Jan Skog forlojligade dem som respcktcrat 

medlemmamas dokumenterade krav pa minst 
10 procents arbetstid i produktionen for 
fackliga fbrctradare. Men han atergav inte att 
bl a biigge vara tvii klubbordtbrande medvetet 
struntat i medlemsbeslutct. Trots att Micke 
Tiill omvaldes pa arsmotet 2003 forst efter 
uttryckligt loftc att toija mcdiemsviljan! 

Sidant skapar liitt infekterade stamningar 
och langa arsmotesdiskussioner - oftast ett 
dcmokratiskt sundhetstecken. Dct iir inte 
heller fbrvanande att just besluten om arbets
miljon blivit sii fel niir beslutstiittama sedan 
lange aldrig iir vcrksammma i den. 

Ewa Thorn 
Smd/Arsta 

V a r f o r v i b o r r o s t a 
Personligen tycker jag att vi alia horde ga 
och rosta pa en EU-krit iker. Inom EU-
systemet finns manga politiker som ser 
som sin uppgift att forsvara vad unionen 
gor och som narmast automatiskt sager Ja 
t i l l EU for mer makt. Om EU-kritiska blir 
valda i detta valet, da kan de vara var rost, 
som vagar kritisera och saga ifran och 
forsvara de egna viiljarnas intressen och 
inte EU-systemet. 

F o r a n d r a u n i o n e n 
Jag tror an de kommer att arbeta aktivt 
och konstruktivt for att forandra och for
battra Unionen. Pa sikt kommer de kanske 
att gora EU rodare. gronare och mer soli
dariskt och jiimstiill t . For att na detta mal 
kommcr dc att samarbeta med andra pro
gressiva krafter i olika liinder. 
Sedan Sverige gick med i EU har de EU-

kritiska ledamdtcrna varit mycket aktiva i 
EU-parlamcntct. 

MSnga problem har sin orsak i EU:s 
poli t ik, exempelvis den orattvisa han-
delspolitiken, privatiscringarna av den 
offcntliga sektom, jordbrukspolitiken och 
den hiirda flyktingpolit ikcn. 

G o r P e r s s o n i e d s e n ! 
For att iindra EU:s politik kriivs att man 
vagar kritisera hela systemets grunder och 
jobba hart for ett uttrade ur EU. Det kan 
bara EU-krit iker gora. 

Ur demokratisk synvinkel ar dct bra att 
rosta pa en som ogillar EU istiillct for att 
liimna hela arenan t i l l de arbetarklassfient-
liga krafterna. Lat de inte jubla! 

Du som vet att EU:s polit ik betyder stor 
risk for okad arbetsloshet, forsamringar 
for Idntagarna och nedskiirningar i valfar
den - du maste rosta pa en EU-kritiker den 
13 jun i ! 

Genom att rosta kan du starka demokra
tin och minska chansen for EU att bilda en 
supcrstat. 

Detta ar ett bra tilltalle att gora Kungen 
Persson ledscn. 

Missa inte denna chans! 

Masood Punjabi 

Masood Punjabi arbetar pd Stora Brev pd 
Tomteboda. 

Yttranderatt eller motesforstora
re"? - replik till Bengt pa "Bippen" 

25 



T e r m / n a F A C K T U E L L T 3/2004 Fortroendevald 

Fortroendevald 

^^Det k a n n s ovant med sS 
m y c k e t a n s v a r 
Namn: Jamshid Ghassemi. 
Alder: 45 ar. 
Fami i j : Fru och en dotter. 
Va ld till: Ordforande tor sektion 
sma/C5 pa Arsta. 

T i l l S v e r i g e s o m g a s t s t u d e n t 
Jag ar fodd och har gatt i skolan i 
Iran. Ar 1979 flyttade jag till Sverige 
som gaststudent. 1988 blev jag tardi-
gutbildad systemerare. Under tiden 
jobbade jag inom vardcn med ut-
vecklingsstorda. Jobbade aven en tid 
pa S L bland annat som sparrvakt och 
jourstadare. Blev anstalld pa Postgi
rot 1989 och flyttade darefter till 
Klara 1993 eller 1994. Har varit pa 
nastan alia enheter inom Posten utom 
kassan och postakeriet. Under alia 
dessa ar har jag jobbat pa natterna. 

Hela min slakt ar kvar i norra Iran 
(Kaspiska Havet), borLsett Iran min 
fru och min dotter. Sist jag halsadc 
pa var ar 1980. Nu har jag bestamt 
mig for att sa lange den nuvarande 
regimen Anns kvar kommcr jag inte 
att aka tillbaka. Aven om det kanske 
inte fmns nagot pcrsonligt hot mot 
just mig, sa har regimen mordat till
rackligt iTianga iranier for att jag 
skall ta avstand fran den. 

S j a l v k l a r t v a r a m e d o c h 
t a a n s v a r 
Anledningcn till att jag valde att 
engagera mig fackligt beror pa mitt 
brinnande intresse for fackligt / poli
tiska och samliallsrclateradc fragor. 
Det ar sjalvklart att jag skall vara 
med och ta ansvar, eftersom en del i 
det arbetet innebar att vara aktiv. 
Forra gangen jag satt med i Stora 
Brevs styrelse pa Klara ar 1997, hade 
jag hand om fackligt/politiska fragor. 

I min nya roll som ordforande kanns 
V 

det ovant med sa mycket ansvar, men 
samtidigt iir jag glad over att ha tagit 
pa mig det har. Jag kommer att gora 
mitt basta, men jag ar ocksa medve-
tcn om att jag kommer att bega cn 
del misstag...Det kiinns som om jag 
kommer att behova ratt mycket ut
bildning! Har hittills fatt ganska bra 
respons fran klubben och andra kam
rater som jobbar inom sektionen. 
Samarbetet med arbetsgivaren har 
varit bra sa har langt, men dct ar bara 
framtiden som kan utvisa hur det blir 
i fortsattningen... 

F S t t m y c k e t h j a l p f r S n 
e r f a r n a m e d l e m m a r 
Jag har fatt otroligt mycket hjalp fran 
sittandc styrelse inom sektionen, men 
ocksa fran erfarna medlemmar som 
suttit i styrelsen tidigare. De ar en 
enonn tillgang for facket som alia 
borde tanka pa! Sarskilt som de ju ar 
intresscradc och kan bidra bade med 
sin erfarenhet och kunnighet...Har 
aven haft bra samarbete med DIL:en 
, Stora Brev och aven med Tomtebo
da, vars arsmote jag fick nojet att 
gasta... 

K v i n n o r n a pSt f r a m m a r s c h 
Vad galler kvinnor i det fackliga 
arbetet sa tror jag att kvinnorna ar pa 
stark frammarsch pa alia fronter i 
samhallet. Jag hoppas och tror att de 
passerar oss man, vilket bara ar bra! 
Men samtidigt tar det fackliga arbete|,,, 
mycket tid vilket kan gora dct svari 
for manga kvinnor att pussla ihop sin 
situation. 

L o n e r o c h a r b e t s m i l j o 
v i k t i g a s t e f r S g o r n a 
De fackliga fragor jag anser ar vikti-
gast ar de anstalldas loner och deras 
arbetsmiljo. Med arbetsmiljon foljer 
ju vissa faktorer som t.ex. stress, 
belastningsskador o.s.v. Har pa Pos
ten forekommer ju ganska mycket av 
just dessa varor... 

B r a S r s m o t e 
Apropa Arstaklubbens arsmote sa 
anser jag att det var ett bra mote. 
Medlemmarna fick en bra chans att 
saga vad de tycktc och tanktc, aven 
om det ibland ledde till lite val myck-, 
et tjafs! Men det visar anda pa ati 
det var ett dcmokratiskt arsmote. 
Men tyvarr var det som pa alia tidi
gare arsmoten brist pa tid, vilket var 
den svaga punkten. * 

0 ^ 

Anna Panic dr ledamol av kliitihstyrelsen 
pd Arsta ocli arlietar pd Stora Brev. '< 

Foto: Janne Skog 

J 
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En under l ig kval l 
Det var en underlig kvall 

Nar alia stod stilla och tysta 
Det var en underlig kvall 
Nar alia levande legender 

borjar likna stenar och statyer 
Det var en underlig kvall 
Nar ingen visade ingen tecken av livet 

Det var en skrammande bild av maktlosheten 
i ett demokratiskt samhalle 

en vad hande med de? 

Det var en ohederlig rost 
som berattade om deras barns dod 

Barnet som jamt var sjukt och kraset 
Barnet som de skotte med eget blod och svett 
Barnet som var deras liv 
Barnet som var deras framtid 

Nar detta barn blev stort och friskt 
nagon mordade det 

Denna nyhet gjorde dem dova och stumma 
Darfor stod de som skuggor och skelett 

Men, nar de ^terigen kom i normalt tillstind 
tillsammans ropade de hogt MORDARE! 

| l ^ope t hordes i hela byn. 

Masood Punjabi 

Masood Punjabi arbetar pa 
Tomteboda Stora Brev 

Stockholmstermina-
lernas dataforening 

Oppen for dig s o m arbetar p i 
Ars ta eller Tomteboda . 

F o r e n i n g e n d i s p o n e r a r e n 
va lu t rustad lokal p i 
plan 2V2, Tomteboda . 

Medlemsavgi f t 50 kr / i r . 
Kontakt: J a n i s R u b u l i s , 

tel 0730-206 281 

Stockholmspostens 
konstforening 

d p p e n for alia ansta l lda inom 
Posten i S t h . Utsta l ln ingslokaler 

p i T o m t e b o d a o c h Ars ta . 
Medlemsavgi f t 175 kr / i r . Du 

satter in minst 100 k r / m i n pa ett 
konto h o s foreningen, s o m du 

s e d a n koper konst for. 
Kontakt: Ing-Britt Ka l lman, 

tel . 781 72 51 
H e m s i d a : 

http ://w1.875.telia.com/-
U87509607. 

Postens fotokiubb 

d p p e n for dig s o m ar postan-
stal ld o c h foto intresserad. 
Foren ingen d isponerar ett 

valutrustat morkrum p i plan 1 
p i Tomteboda 

Kontakt : Lennar t Gagnef jord, 
tel 08-581 725 93 

Postens fiskeklubb 

Medlemsavgi f t 150 kr / i r 
Kontakt : Inge N i l s s o n , Tba 

tel 781 76 04 

27 



Avgift betald 
Taxe perque 
Sverige 

Normalbrev 
Avs: S E K O 
Klubb Brev Tomteboda 
173 00 T O M T E B O D A 
Adressandring: se nedan\ 

En h istor ia om grSparon och 
fo l jden av att rata dom 
eller \ 

Kan man ata gr^paron under 
friskv^rdstimmen ? 
- Hej , har ni graparon? 
- Naa. . .men valkommen in . . . 
kom in i min fina butik. A r den 
inte fantastisk?! 
- M m m . . . j o . . . men har ni grapa
ron? 

Eva 
Brattstrom 
fick s i s ta 

or det 

- Se har! . . . titta vilken fantastisk 
fruktavdelning vi har. Jag tycker 
verkligen att vi har all aniedning 
att vara stolta over den. El ler hur? 
- Vviss t . . . men jag undrar bara om 
ni har graparon, som smakar sa 
gott? 
- Se har! . . . se vilka underbart 
fina applen vi har, bade roda och 
grona. Direktimporterade med 
hallbarhetsgaranti! 
- Joo . . . men pa andra sidan s t a n 
har dom en lika stor butik som den 
har, och dar har dom graparon... 

Har inte ni det har? 
- Se har! . . . kolla vindruvoma ! 
vindruvoma ! . . . titta vilka fantas-
tiska vindruvor vi har! . . . provs-
maka garna, det bjuder vi pa . . . 
- Vet du . . . jag tror inte att du har 
nagra graparon. Du ar pinsamt 
medveten om det och vill inte 
erkanna.. . Du svarar j u inte pa 
fragan: Har ni graparon??? 
- Graparon och graparon . . . vilket 
forbannat tjatande om graparon. 
Hur skulle det se ut om jag enval-
digt och utan att radgora med for-
saljare, importorer, lastare, trans-
portorer, odlare och alia andra in
blandade, helt sjalvsvaldigt tog in 
nagot sa gratt och trist som grapa
ron. Bara for att nagra enstaka av 
vara kunder plotsligt far for sig att 
det skulle smaka gott med . . . vad 
det nu heter nu igen... 

- Graparon 
- Ja j a j a ! . . . det borde val racka 
med all annan djavla frukt vi har i 
den har butiken! 
- Vet du, jag tror inte att du vet 
riktigt vad graparon ar . . . eller hur 
gott det smakar. 
- Horrudu ! . . . det jag inte vet om 
frukt ar inte vart att veta. 
- . . .Men , horrudu!.. . jag vet fak
tiskt att det finns andra bl.a. sana 
som jobbar har i din butik, som 
ocksa gillar graparon. For dom 

kanner folk fran den dar andra bu
tiken, pa andra sidan sta'n. Dom 
har fatt smaka pa deras graparon. 
Just den frukten ar dessutom extra 
nyttig och beframjande for halsan. 
Al ia som ater graparon i den dar 
andra butiken, sager att dom mar 
sa gott av graparon. 

- Neejjj!!! . . . namn inte det dar 
satans paronet en gang till, for jag 
far migran da. 
- Graparon! 
- Aaj j ! ! ! . . . latbH! 
- Graparon! 
- Usch 
I I I 

lagg av! 
- Grapa-

ron! 
- Sluuta 
! ! ! . . . ta 
v i l k e n 
frukt du 
v i l l ! ! ! 
Du slip
per beta
la, bara du slutar och tjata. 

Eva Brattstrom 

Eva Braltslrom ar ordforande i Sektion Stora 
Brev pd Arsta. 
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